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 �Razgovor s županom Požeš-
ko-slavonske županije Alojzom 
Tomaševićem jednostavno smo 
morali početi s pitanjem koje se 
nametnulo samo po sebi poslije 
obilaska i razgovora po svim gra-
dovima i općinama županije, a to 
je njegova sveprisutnost i ener-
gičnost u ostvarivanju mnogo-
brojnih projekata.

 X Jedan gradonačelnik je rekao 
da ste bili u njegovom gradu 
više nego svi župani prije Vas 
zajedno.

Od početka mog mandata, šest 
i pol godina,  moj je način rada 
da budem prisutan, uspostavim 
što bolju komunikaciju s lokal-
nim upravama i svim građanima. 

Meni je kao županu obaveza biti 
na terenu, ne samo kada su sve-
čanosti, već vidjeti niz aktivnosti, 

radove i planove ljudi pa ih zajed-
nički definirati. U Pakracu i Lipiku 
sam bio preko stotinu puta i tako 
treba biti. Nažalost, do sada je bi-
la percepcija podijeljenosti župa-
nije, ali mi smo svi jedna župani-
ja. Jednaku brigu vodim o svima, 
od najistočnijeg do najzapadni-
jeg djela. Vodim brigu o gospo-
darstvu, lokalnim problemima i 
tamo gdje županija može pomo-
ći. Ponosan sam na suradnju, sve 
gradonačelnike i načelnike jer 
svagdje postoji zdrava suradnja.

 X Pohvalio Vas je gradonačel-
nik Lipika kako ste na njegov 
telefonski zahtjev došli do 
Zagreba potpisati neku doku-
mentaciju.

Ja radim dvadeset i četiri sata 
dnevno. Uvijek sam dostupan. To 
je bila situacija u kojoj se radilo o 
gospodarskoj aktivnosti s poten-
cijalnim ulagačima i gradonačel-
nik me zamolio da prisustvujem, 
što sam naravno i napravio jer je 
to bilo vrlo važno. Kao što sam pr-
vi dan rekao svim gradonačelnici-

ma i načelnicima, ja sam s vama i 
nema toga što neću učiniti za op-
ćine i gradove u županiji. Nema 
određenog vremena, usred dana 
ili noći, prisutan sam.

 X Neke Vaše odluke izlaze iz 
okvira pomoći lokalnim za-
jednicama, na primjer kupnja 
dvorca. Komentirajte.

Ja sam župan i čovjek sam od 
politike. Ali ja se ne bavim dnev-
nom politikom, mene kao starog 
vojnika zanima strateško promi-
šljanje razvoja županije u cije-
losti. Bez obzira na ograničenje 
i financijske prepreke, novom 
promjenom zakona o porezu na 
dohodak  određena su sredstva 
dobile općine i gradovi, a procje-
njujem što će biti dobrobit gos-
podarstva kroz europske fondo-
ve, kroz kulturnu baštinu, ali i pro-
jekt koji stoji i raspada se, dvorac 
Trenkovo. Već nekoliko godina s 
vlasnikom Kutjeva d.d. tražio sam 
da se dvorac stavi u punu funkci-
ju jer je on kulturna baština. On se 
može iskoristiti kao primjer naše 
bogate povijesti. Uspjeli smo ga 
dobiti, a da bismo dobili europ-
ska sredstva, moramo biti i vla-
snici. Procijenili smo da je dvjesto 
dvadeset tisuća eura  prihvatljiva 
cijena za takav vrijedan projekt. 
Našim smo ga sredstvima plati-
li, projektna je dokumentacija  u 
izradi i želimo ga staviti u punu 
funkciju gospodarstva.  Funkcija 
će mu biti turistička, te će svaki 
građanin bit u mogućnosti doći 
u dvorac. Samo ime Trenkovo je 
na ponos, ali s njim ćemo otvori-
ti i kapacitete turističkog sadrža-
ja, smještaj na visokoj razini, što 
znači da će biti dobrih prihoda. U 
suradnji s gradom Kutjevom ima-

mo veliki projekt Svijeta graše-
vine, a u njegovom su kontekstu 
tri vinogorja, Kutjevo, Pleternica 
i Pakrac. U Kutjevu će biti Kuća 
graševine i riješili smo modalitet 
kupnje kako bismo mogli privući 
europska sredstva. To je projekt 
od osamdeset milijuna kuna. Do-
bit će se dvije tisuće neto površi-
ne kvadrata za prezentaciju turiz-
ma. Svi vinogradari i vinari poz-
dravljaju takvu inicijativu jer je to 
projekt u kojem će turisti dobiti 
povijesni značaj, kontekst vreme-
na i budućnosti. Mi želimo reći 

da postojimo! Najstariji podrumi, 
graševina koja je sinonim grada 
Kutjeva, od 1232. godine eviden-
tirana u kutjevačkom podrumu, 
želimo pokazati svoj napredak i 
trenutni rad. Mi smo vinogradar-
ski kraj, surađujemo s mladima, 
sveučilištem i gradimo  nove vi-
narske podrume. Mi radimo hr-
vatsku prijestolnicu vinogradar-
stva. Imat ćemo degustacije, pre-
zentacije, obučavanje ugostitelja 
i objekte koje kupujemo preure-
dit ćemo u smještajne prostore, 
suvenirnice i restorane. Sve je to 

župan

Ponosan sam na suradnju, 
sve gradonačelnike i 
načelnike jer svagdje postoji 
zdrava suradnja

Uspjeli smo 
kupiti dvorac 

Trenkovo, 
jer da bismo 

dobili europska 
sredstva, 

moramo biti i 
vlasnici

U suradnji s gradom Kutjevom 
imamo veliki projekt Svijeta 
graševine, a u njegovom su 

kontekstu tri vinogorja, Kutjevo, 
Pleternica i Pakrac. U Kutjevu će biti 
Kuća graševine. Mi radimo hrvatsku 

prijestolnicu vinogradarstva
Mi želimo 
objediniti 

pet gradova 
i pet općina 
u turizmu. 

Pojedinačno je 
to teško

Nema toga što neću 
učiniti za općine i 
gradove u županiji
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ja zapravo prva na listi.  Županija 
kroz svoju razvojnu agenciju pri-
prema projekte te naši gradovi i 
općine besprijekorno funkcioni-
raju. Prije  dvije godine  grad Li-
pik bio je prvi s najviše privučenih 
sredstava ili grad Pleternica koja 
je zadnjih nekoliko godina u pr-
vih deset destinacija, od zelenog 
grada do pametnog grada. Pono-
sni smo jer smo svjesni da smo s 
našim fiskalnim kapacitetima ko-
ji su prije dvije godine bili znat-
no manji morali odlučiti hoće-
mo li ulagati u infrastrukturu, no-
va radna mjesta i bili smo svjesni 
da moramo vratiti europske nov-
ce. Ponosan sam na sve djelatni-
ke, općine i gradove jer smo pre-
poznali i uspjeli jedan dio kolača 
uzeti za nas. Imamo jako puno 
novih spremnih projekata, čeka-
mo otvorenje natječaja i javljamo 
se prvi.  Imamo i druge projekte 
koje se duže čeka poput izlaza na 
brzu cestu, no to je velika investi-
cija. Sljedeće će godine  biti za-
vršena dokumentacija za izgrad-
nju akumulacije Kamenska, zbog 
koje smo nekoliko godina imali 
promjenu prostornog plana, ko-
ja je ne samo obrana od popla-
va već i navodnjavanje. Imamo 
hidro potencijale za proizvod-
nju nizvodne električne energi-
je, to su četiri kvadratna kilome-
tra vodene površine koja je nova 
prilika za izgradnju turizma jer se 
nalazi u središtu županije. Pove-
znica je Pakraca, Lipika, Požege, 
Velike i Kutjeva u cijelosti. Mini-
starstvu državne imovine dosta-
vili smo zadnje dokumente za od-
marališta Zvečevo i Končara  jer 
želimo doći do prostora kako bi 
županija upravljala  Končarom. 
U izgradnji hladnjače od tri tisu-
će tona predivnu smo suradnju  
ostvarili s Podravkom. Želimo s 
voćarstvom i s povrtlarstvom bi-
ti poveznica dobre organizacije 
i organizirane proizvodnje kroz 
stvaranje proizvođačke organi-
zacije gdje će Županija biti nosi-
telj i osnivač. Dobili smo Centar 
kompetentnosti u našoj Poljo-
privrednoj školi i tu su ulaganja 
vrijedna pedeset milijuna kuna. 
Tu su izgradnje novih laboratori-
ja, novog objekta, na tradiciji od 
sto trideset godina naše ratarni-
ce mi gradimo budućnost za na-
šu djecu. Ne čekamo, već grizemo 
gdje je moguće. Bila je biciklistič-
ka utrka “Cro race” kroz našu žu-
paniju i bit će i sljedeće godine. 
Ciklo turizam je sport prepoznat 
u cijeloj Europi pa i kod nas. Mi 
smo mapirali biciklističke ceste 
pa spojili s našim destinacijama. 
Biciklisti dođu, prenoće i to su do-
bri prihodi. Trebamo raditi, stva-
rati i naplatiti. A mislim da je naj-
bolja poveznica poljoprivreda, 
kroz industriju i turizam gdje mi 

imamo što reći. Želimo staviti u 
funkciju naša skijališta, ali odre-
đene prepreke postoje radi zašti-
te okoliša, no to ćemo isto riješiti. 
Tristo šezdeset i pet dana konti-
nentalnog turizma ulazi  na vrata 
Požeško-slavonske županije. 

 X U Požegi je dočasnička škola, 
kakva je bila Vaša uloga u 
tome?

Ja sam veoma ponosan, to zna-
ju svi časnici u Hrvatskoj vojsci i 
ovdje u našoj vojarni. Kada sam 
bio načelnik stožera Hrvatske ko-
pnene vojske, borio sam se da u 
Požegi ostane vojska. Imamo do-
časničku školu, središte za doktri-
nu logistike, središte za temeljnu 
vojnu obuku  i važno je spome-
nuti da je u gradu Požegi vojska 
apsolutno prihvaćena i ona je ge-
nerator razvoja. Ako je zaposle-
no nekoliko stotina, to znači da 
dohodak opet dolazi u župani-
ju. Novac ostaje ovdje, obitelji su 
zadovoljne, a samim time i puni 
se proračun. Ja sam umirovljeni 
general Hrvatske vojske i nedav-
no me posjetio dvadeset i drugi 
naraštaj ratne škole, a ja sam zavr-
šio kao četvrta generacija. Govo-
rio sam njima u zahvalu i prezen-
tirao što je značila zapadna Slavo-
nija u 1991. godini, ali i o buduć-
nosti i razvoju. Bili su oduševljeni 
modelom, pristupom i načinom 
našeg rada. Htio bih se zahvaliti 
Ministarstvu obrane, naime, na 
temelju prijedloga  moto-kluba 
našeg područja, u suradnji s Mi-
nistarstvom obrane i vojarnom 
poligon Glavica stavili smo na 
raspolaganje svaki vikend moto-
ristima.

 X Opisuju Vas senzibilnim za 
branitelje i poljoprivrednike. 

To su dvije kategorije koje su 
povijesno, ali i sada vrlo važne 
za razvoj država i naše županije. 
Mi smo poljoprivredna županija 
s pet tisuća OPG-ovaca. Imamo 
velike sustave koji egzistiraju, a 
i jačaju, kao na primjer Kutjevo 
d.d. Proizvodnja hrane  pitanje 

je nacionalne sigurnosti. Hrva-
ti se ne smiju bazirati na velike 
super markete, već kada su bo-
gati seljaci, sigurna je i država. 
Kroz proračun prošle i ove godi-
ne  poticat ćemo razvoj poljopri-
vrede. Jedna je od tih mjera  pot-
pore  za nabavu određene opre-
me. Ove smo godine isplatili pre-

ko milijun kuna takvih potpora. 
Naše agencije odlično surađuju 
sa svim poljoprivrednicima. Vi-
djeli ste iz govora Ministrice da 
je naša županija pri vrhu i u tim 
elementima. Ja sam čovjek koji 
je sanjao ovu slobodnu državu i 
branitelji su uvijek i prijateljski tu. 
Mi smo jedna od rijetkih županija 
koja ima zaposlenog čovjeka ko-
ji se bavi braniteljskom populaci-
jom, a u narednom preuzimanju 

državne uprave imat ćemo od-
sjek za branitelje i za civilne žrtve 
rata. Što vrijeme više odmiče, oni 
trebaju iskoristiti ono što zakon 
omogućava. Rad je s branitelj-
skim udrugama besprijekoran.  
Mislim da ne postoji nitko tko bi 
mogao odbiti plan rada udruzi 
roditelja, udovica, dragovoljaca, 
veterana... U budućnosti će biti 
apsolutna briga i potpora brani-
teljima službeno, ali i neslužbeno. 
Oni znaju da su moja vrata uvijek 
otvorena.

 X Ima li nešto posebno u prijed-
logu proračuna?

Odlučili smo sufinancirati turi-
stičke smještajne kapacitete ili 
nove ležaje na području župa-
nije. Prije nekoliko godina ima-
li smo samo tristo pedeset evi-
dentiranih smještaja, danas smo 
prešli tisuću. Imamo kategoriju 
triju zvjezdica ili triju sunca, želi-

mo potaknuti i četvrtu razinu pa 
Županija s pet tisuća kuna sufi-
nancira svaki novi ležaj. To će biti 
sljedeće godine i vjerujem da će 
biti sve značajnije u nadolazećim 
godinama. Bit ću sretan kad bu-
demo imali barem pet tisuća le-
žaja na našem prostoru. Turistič-
ki sadržaj može garantirati razvoj. 

 X Poruka za čitatelje? I jeste li 
još uvijek njihov Lojza?

Kada smo išli sa sloganom „Naš 
Lojza“, bio sam ponosan i bit ću i 
dalje vaš Lojza. Pristupačan i uvi-
jek raspoložen za razgovor. Že-
lim svima dobre božićne i novo-
godišnje blagdane. Nadam se da 
će vam se sve želje ostvariti i da 
ćete vrijeme provesti u lijepom 
obiteljskom i prijateljskom okru-
ženju. Želim da budemo osobe 
otvorene slavonske duše i živimo 
na kršćanskim vrijednostima koje 
su nas učili naši roditelji.

u svrhu podizanja životnog stan-
darda i novih radnih mjesta. Da-
jemo mladim ljudima poruku da 
smo uz njih, da ne idu s naših pro-
stora, da ostanu i prošire kapaci-
tete jer imamo što ponuditi!

 X Kreće li Požeško-slavonska 
županija jakim tempom s pre-
zentiranjem svojeg turizma?

Apsolutno! Mi smo poljopri-
vredna županija sa snažnom in-
dustrijom drvo-prerađivačkog, 
metal-prerađivačkog smjera, vi-
nogradarstvom i vinarstvom. Tu-
rizam je naš novi izazov i imamo 
na to pravo. Imamo pravo  biti us-
pavana destinacija koja se budi i 
prikazuje se u najboljem svjetlu. 
Mi želimo objediniti pet gradova 
i pet općina u turizmu. Pojedinač-
no je to teško. Čovjek koji dođe 
moći će u svim gradovima i op-
ćinama dobiti jedinstvenu povi-
jesnu i kulturnu priču. Sovsko je-

zero koje je svjetski fenomen mi 
želimo staviti u punu funkciju 
turizma. Kada netko dođe i slika 
ostatke Panonskoga mora, imat 
će mogućnosti vrhunskog smje-
štaja, prelijepu prirodu i posebnu 
priču. Grad Lipik stvoren je za uži-
vanje i njegovi su nacrti  isti kao i 

Badenovi koji je turistička atrakci-
ja. Grad Lipik  fenomenalno se ra-
zvija, ratne se rane sve manje vide 
i energetske se obnove  pokazu-
ju u punom svjetlu. Našu specijal-
nu bolnicu u Lipiku  može se po-
sjetiti za rehabilitaciju, a progla-
sili smo je i toplicama. Tamo do-
laze obični ljudi i sportaši poput 
Ivice Kostelića. S modelom topli-
ca dobivamo marketinški izlaz 
pa će ovih dana doći rukometni 
klub PPD Zagreb na rehabilitaci-
ju k nama. S toplicama smo izaš-
li na tržište. Uređuju se mramor-
ne kupke, narodne kupke, ovog 
smo ljeta  zaposlili troje mladih 

fizioterapeuta jer želimo da Lipik 
bude u rangu europskih destina-
cija. Županija je osnivač specijal-
ne bolnice i toplica. Trenutno ja-
ko dobro stoje financijski, s vla-
stitim sredstvima, ali i projektima 
Europske unije gdje će se dobiti 
nove mogućnosti za izgradnju 
smještajnih kapaciteta ili bazena. 
S time se dobiva ponovno podi-
zanje životnih standarda i prilika 
za nova zaposlenja.

 X Požeško-slavonska županija 
je , u odnosu na broj stanov-
nika, prva po izvlačenju sred-
stava Europske unije. To je 
revolucija s obzirom na proš-
lost.

Točno tako. Ove godine povo-
dom svečanosti Dana županije 
govornik je bio virovitički župan, 
a Virovitica je visoko pozicionira-
na u europskim fondovima. Sta-
tistički je Požeško-slavonska žu-
panija četvrta na listi po izvlače-
nju europskih sredstava, ali prve 
tri županije poput Dubrovačke 
imaju stvari na nacionalnoj razi-
ni poput Pelješkog mosta. Kada 
ono što je na razini države odma-
knemo, sam je župan  konstatirao 
da je Požeško–slavonska župani-

župan

Našu specijalnu bolnicu u Lipiku  
može se posjetiti za rehabilitaciju, a 
proglasili smo je i toplicama. Tamo 
dolaze obični ljudi i sportaši poput 
Ivice Kostelića. S modelom toplica 

dobivamo marketinški izlaz pa će ovih 
dana doći rukometni klub PPD Zagreb 

na rehabilitaciju k nama

Požeško-slavonska županija je , u 
odnosu na broj stanovnika, prva po 

izvlačenju sredstava Europske unije. 
To je revolucija s obzirom na prošlost

U izgradnji hladnjače od tri tisuće 
tona predivnu smo suradnju  ostvarili 

s Podravkom. Želimo s voćarstvom 
i s povrtlarstvom biti poveznica 

dobre organizacije i organizirane 
proizvodnje kroz stvaranje 

proizvođačke organizacije gdje će 
Županija biti nositelj i osnivač

u narednom 
preuzimanju 

državne uprave 
imat ćemo odsjek 
za branitelje i za 
civilne žrtve rata
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 �Opća županijska bolnica Pože-
ga  trenutno je veliko gradilište. 
Obišli smo ga sa predstavnicom 
Regionalnog koordinatora razvo-
ja u Požeško-slavonskoj županiji, 
Marijom Jelušić, stručnom surad-
nicom za projekte te pročelnicom 
Ureda župana, Matejom Tomaše-
vić, koje su nam dale konkretne 
informacije o tome što se obnav-
lja, gradi i tko sve to financira. 

 X Koji se radovi  izvode na pro-
storu požeške bolnice?

Energetska obnova kompleksa 
zgrade koja uključuje obnovu pet 
zgrada bolnice. Od najstarijeg di-
jela pod koje spadaju zgrade je-
dan, dva, tri, dogradnja zgrade 
četiri i zgrada broj pet koja pri-
pada upravi. Prijavili smo i zgra-
du patologije. Sve smo povezali 
kako bi to bila jedna funkcional-
na energetska cjelina koja će ima-
ti zajednički sustav brojila s kojim 
ćemo moći opravdati projekt. 

 X Što znači zajednički sustav 
brojila?

U projektima je energetske ob-
nove  izrazito bitno da ušteda 
koju smo pretpostavili bude toč-
na.  U ovom slučaju imamo zgra-
du poliklinike koja je nova i ispu-
njava energetske uvjete pa smo 
je morali izdvojiti, a ostale smo 
zgrade povezali na jedan sustav 
kako bi dokazali projektiranu 

uštedu. 

 X Koliko je ukupno ulaganje?

Projekt je vrijedan dvadeset je-
dan milijun kuna. Radovi su ugo-
voreni na devetnaest milijuna 
kuna. Ugovor je potpisan u srp-
nju i procijenjeno je da bi radovi 
trebali biti gotovi u svibnju iduće 
godine, no s obzirom na intenzi-

tet i broj ljudi koji rade, moguće 
je da će biti i prije. Ovo je najve-
ći županijski projekt. Osim građe-
vinskih radova imamo toplinsku 
izolaciju vanjskih zidova, novu 
stolariju, izolaciju stropa prema 
negrijanom prostoru i elektro-
tehničke radove što znači zamje-
nu rasvjete s ciljem energetske 
učinkovitosti.

 X Postoje li još neka ulaganja 
preko Regionalnog koordina-
tora razvoja ili županije?

Županija je osigurala pristupač-
nost ulaza osobama s invalidite-
tom. Na odjelu za hemodijalizu  
ugrađena je kosno stubišna po-
dizna platforma za osobe s in-
validitetom i preko Regionalnog 
koordinatora  provodi se prena-
mjena postojećeg prostora dnev-
ne bolnice. Vrijednost je tih proje-
kata  trideset i pet milijuna kuna, 
no troškovi su se mijenjali jer je 
trebalo izgraditi novo krilo bolni-
ce. Međutim, javna je nabava  bila 
dva puta provođena i vrijednosti 
su bile puno veće od predviđenih 
pa smo odlučili adaptirati posto-
jeći dio zgrade.

 X Koliko je onda ukupno ulaga-
nje u bolnicu?

Više od pedeset milijuna kuna 
kroz dva navedena projekta. Pri-
premamo i radove za nastavni 
centar gdje bi se održavale edu-
kacije vezane uz zdravstvo koji bi 
koristili djelatnici bolnice.

 �Prilikom obilaska bolnice s dje-
latnicama Regionalnog koordi-
natora razvoja susreli smo rav-
natelja bolnice profesora dokto-

ra Željka Glavića i župana Alojza 
Tomaševića. Iskoristili smo priliku 
i njih zamolili za komentar ulaga-
nja u bolnicu i važnost tih aktiv-
nosti.

 X Profesore, preko pedeset mi-
lijuna kuna uloženo je u bol-
nicu samo ove godine.

Da, dvadeset je milijuna kuna 
energetska obnova i trideset i 
pet je cijena dnevne bolnice.

 X Što to znači za bolnicu i pa-
cijente?

Jako puno. Novi prostor, nova 
stolarija koja nije mijenjana od 
kad su napravljene, velika ušte-
da u potrošnji energije, dnevna 
bolnica sada ima brži protok pa-
cijenata, nova medicinska opre-
ma, veća kvaliteta medicinske 
usluge i bolja dostupnost paci-
jenata.

 X Tko plaća grijanje bolnice?

Bolnica, ali s novom uštedom 
dosta sredstava ostaje za ono 
najvažnije, liječenje pacijenata.

 X Kakvi su planovi za buduć-
nost?

Prvi je plan završiti radove do 
sredine sljedeće godine. Planira-
mo vojno skladište pored pato-
logije pretvoriti u sadržaj funkci-
je bolnice. Županija se kandidi-
rala i dobila sredstva za projek-
tnu dokumentaciju. Dokumen-
tacija je gotova i projekt plani-
ramo  uskoro realizirati.

 X Nastavni centar?

To je baš dio plana zgrade koju 
sam sada spomenuo, zajedno s 
medicinskim fakultetima Zagre-
ba i Osijeka, za studente sestrin-
skog studija i studente medicine 
jer je požeška bolnica nastavna 
baza tih fakulteta.

 X Imate li povratnih informa-
cija o mišljenju građana, od-
nosno korisnika bolničkih 
usluga?

U Hrvatskoj je u zadnjih deset 
godina provedeno nekoliko an-
keta na nacionalnoj razini o za-
dovoljstvu pacijenata i uvijek 
smo bili na prvom, drugom ili 
trećem mjestu. To pokazuje ra-
zinu zadovoljnosti korisnika.

 X Župane Tomaševiću, Župani-
ja je osnivač. Ovo je najveći 
projekt u županiji. 

Prije tri godine naša je bolnica 
proglašena najboljom bolnicom 
u Hrvatskoj, kao i projekti koji se 
u njoj provode. Mi smo teritori-
jalno u središtu Slavonije. Poan-

ta je da bolnica ima svoj značaj i 
razvija se u središtu pravog pro-
stora. Ravnatelj to odlično vodi 
sa svojim osobljem, pa čak je i 
ministar rekao da je ovo odličan 
primjer dobrog promišljanja ra-
zvoja bolnice. Pripremamo i pro-
jekt izgradnje hitne medicinske 
pomoći pored bolnice gdje će 
biti sve na najvišoj razini. Projek-
tna je dokumentacija  završena, 
bolnica je poklonila zemljište i 
idu pregovori s europskim fon-
dovima. Spremni smo za takav 
projekt. Požega grabi velikim 

koracima  u budućnost. Mi smo 
u NATO-u i o tome treba također 
promišljati. 

 X Možemo li reći da je Požeško 
-slavonska županija  u snaž-
nom zamahu razvoja?

Mi smo četvrta županija na 
popisu po izvlačenju europskih 
sredstava. Izvukli smo najviše 
sredstava iz europskih fondo-
va po glavi stanovnika. Mi smo 
gotovo sve svoje škole energet-
ski obnovili. Prošle smo godine 
kupili petsto klupa i tisuću stoli-
ca. Sve najmodernije standarde 
nastojimo ispuniti. Osvojili  smo 
drugo mjesto na Danima hrvat-
skog turizma kao moderna de-

stinacija. Zlatni lug dobio je na-
gradu  „Naj domaćina Hrvatske“. 
Mnogobrojne pozitivne i prevla-
davajuće stvari  nekima nisu vi-
jest, već nešto negativno, ali mi 
idemo svojim putem.

 X Zadovoljni ste putem kojim 
ide Požega?

Kako da ne. Učinkovito smo 
uključeni u Projekt Slavonija, Ba-
ranja i Zapadni Srijem. Zahvalju-
jem se Vladi na čelu s premije-
rom Andrejom Plenkovićem koji 
je prepoznao važnost ulaganja u 
našu županiju sukladno indeksu 
razvijenosti, ali i probleme koje 
vežemo za rat kao što su min-
ska polja. Sve će biti realizirano 
i riješeno. Velike projekte ima-
mo: izlaz na brzu cestu za koju 
će projektna dokumentacija biti 
završena do kraja polovine idu-
će godine, odmaralište Končar, 
Zvečevo…  sve je pri kraju. Na-
ša poljoprivredna škola koja će 
pokazati važnost poljoprivrede 
u budućnosti. Kada bismo sa-
mo o pozitivnom govorili, ima-
li bismo danima o čemu pričati. 
U naredne dvije, tri godine slije-
di sasvim drukčija priča o nama 
po pitanju turizma. Mi smo u če-
tiri godine tristo posto poveća-
li broj ležaja. Od tristo osamde-
set, danas imam tisuću i pede-
set. Sufinanciramo i želimo sta-
viti u funkciju ovu predivnu pri-
rodu. Poljoprivreda i turizam je 
budućnost naše županije, a tu su 
i druge gospodarske aktivnosti.  
Zasigurno idemo pravcem u bo-
lju budućnost.

požega

Više od 50 milijuna kuna 
ulaže se u požešku bolnicu

Ovo je najveći 
županijski 

projekt. Radovi 
bi trebali biti 

gotovi u svibnju 
iduće godine, 

no s obzirom na 
intenzitet i broj 
ljudi koji rade, 

moguće je da će 
biti i prije

Županija je osigurala 
pristupačnost ulaza osobama 
s invaliditetom. Na odjelu za 

hemodijalizu  ugrađena je kosno 
stubišna podizna platforma za 
osobe s invaliditetom i preko 

Regionalnog koordinatora razvoja 
provodi se prenamjena postojećeg 

prostora dnevne bolnice

Željko Glavić i Alojz Tomašević o 
stanju u Požeško-slavonskoj županiji

Četvrta županija 
na popisu po 

izvlačenju 
europskih 

sredstava te izvukli 
najviše sredstava iz 
europskih fondova 

po glavi stanovnika

Stvorena je netočna percepcija o Požeško-
slavonskoj županiji i o Požegi na temelju 

stvari koje se događaju svugdje. To je 
umjetno medijski forsirano i Požega nije 

mjesto kakvim ga žele prikazati. Svi imaju 
svojih problema pa i mi, ali ih rješavamo

Mnogobrojne 
pozitivne i 

prevladavajuće 
stvari  nekima nisu 

vijest, već nešto 
negativno, ali 

mi idemo svojim 
putem
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 �Dom za starije i nemoćne Po-
žega  jedini je državni dom u 
Požegi. Napokon je krenula i 
energetska obnova toga važ-
noga zdanja. To je projekt ve-
likog obujma i  dugo se čekala 
mogućnost  da ga se prijavi bu-
dući da nije postojao prikladan 
natječaj jer su prijašnji projekti 
energetske obnove bili orijenti-
rani na školstvo. Proveden je po-
stupak javne nabave, sklopljen 
je ugovor s izvođačem radova i 
nadzorom. Vrijednost je radova  
jedanaest milijuna kuna. Može 
se govoriti o četirima projekti-
ma. Jedan je vezan isključivo za 
građevinske radove. Oni uklju-
čuju toplinsku izolaciju vanjskih 
zidova, promjenu stolarije, stro-
pove prema negrijanom prosto-
ru, podove iznad grijanog pro-
stora. Drugi je projekt  potpuna 
izmjena kotlovnice pri čemu će 
se prijeći na plinsko grijanje jer 
je trenutno stanje veliki izdatak 
i tu će se puno uštedjeti. Treći 
je projekt  korištenje obnovlji-
vih izvora energije za pripremu  
tople vode. Krov je izuzetno po-
voljan pa će se koristiti sunčani 
kolektori  kako bi se proizvodi-
la topla voda. Zadnji je projekt  
elektro projekt u kojem će u ci-
jelom Domu biti zamijenjena ra-
svjeta energetski učinkovitijom.  
Radovi će se izvoditi u dogovo-
ru s korisnicima. Na primjer, za 
stolariju je izuzetno važno da 
se rastavi i sastavi unutar jed-
nog dana. Inače, u domu su 
postavljene i rampe za osobe 
s posebnim potrebama u su-
radnji s Ministarstvom hrvat-
skih branitelja, odnosno putem 
javnog poziva koji su objavili.  
Županija je bila prijavitelj jer su 
prijavitelji mogli biti samo je-
dinice lokalne i područne sa-
mouprave. Srušene su stepe-
nice i napravljene  dvije rampe 
da se olakša pristup korisnici-
ma. Također, porta je prilago-
đena osobama s invaliditetom. 

Vrijednost projekta  bila je četi-
risto tisuća kuna. Ministarstvo 
branitelja  sudjelovalo je sa sto 
dvadeset tisuća kuna, a ostatak 
je pokrila Požeško-slavonska žu-
panija.

Đački dom
Kod Đačkog doma u Požegi 

dočekala nas je tajnica Tajana 
Barišić te nas je upoznala s ener-
getskom obnovom tog objekta. 
Upoznati smo da je energetska 
obnova Đačkog doma u Pože-
gi  bio jedan od sedam proje-

kata koji su prijavljeni 2016. go-
dine na pilot-projekt Ministar-
stva graditeljstva i prostornog 
uređenja, i Požeško-slavonska 
županija bila je najuspješnija. 
Prošla su trideset i dva projekta, 
od toga je osam bilo iz  Požeš-
ko-slavonske županije, a sedam 
koje je radio Regionalni koor-
dinator razvoja. Ovaj je projekt  
bio najvrjedniji projekt, procje-
na je bila milijun i četiristo tisuća 
kuna, no nakon postupka javne 
nabave krajnji  je iznos bio mili-
jun kuna. Radovi su se realizira-
li početkom 2017. godine. Kroz 
energetsku obnovu  imali su za-
mjenu stolarije, toplinsku izola-
ciju vanjskih zidova, toplinsku 
izolaciju stropa prema negrija-
nom prostoru te ostvarili  ušte-
du energije preko pedeset po-
sto i smanjili su se troškovi gri-
janja. Tajana Barišić kaže da su 
vrlo zadovoljni izvedenim rado-
vima. Puno je toplije i vizualno 
ljepše, kaže Tajana, te najavljuje 

daljnje namjere ravnatelja - na-
praviti kantinu jer ju Đački dom  
trenutno nema u svom sklopu. 
Također, htjeli bi nabaviti spra-
ve za vježbanje.

Problem je što  neke škole još 
nemaju športske dvorane, ali u 
ovom operativnom programu 
Europska unija to nije prepo-
znala kao problem. Dogradnja 
se u ovom operativnom progra-
mu ne može financirati fondo-
vima  Europske unije. Vidjet će 
kako će teći novo razdoblje jer 
već imaju određenu rutinu i zna-
ju na što treba staviti naglasak. 

Zgrada Požeško-
slavonske županije

U podrumu zgrade Uprave Po-
žeško-slavonske županije doče-
kala nas je županijska pročelni-
ca za gospodarstvo i graditelj-
stvo Branka Kuba. Ona nam je 
pojasnila koji su radovi izvođe-
ni u zgradi Županije počevši od 
podruma i imajući u vidu da se 
radi o zaštićenom spomeniku 
kulture.

Pokrenuli smo čišćenje cigli i 
fuga što je vrlo zahtjevan posao 
jer smo mislili da će se čišćenje 
moći raditi strojevima, no to je 
toliko staro da se sve moralo ra-
diti ručno. Čitav je prostor  oči-
šćen i doveden u red. Zidovi su 
okrečeni, stubište je novo, vra-
ta su zamijenjena i napravljena 
je nova nadstrešnica jer je stara 
prokišnjavala. Investitor je Žu-
panija, a osamdeset i pet po-
sto sredstava dolazi iz Europ-
skih fondova za prvi potez, a u 
drugom su potezu  financirali 
pedeset posto. Uređenje zgra-
de prijavljivali smo na odgova-
rajuće natječaje. Krovište je u ci-
jelosti promijenjeno, grede ko-
je su bile istrošene zamijenjene 
su kao i  pločice u jednom dije-
lu prostora s tim da smo morali 
pronaći pločice gotovo identič-
ne originalima koje su stare oko 
dvjesto godina. Vijećnica je u 
potpunosti obnovljena. Dva su 
sanitarna čvora u potpunosti re-
novirana. U vijećnici je postav-
ljen novi parket, stol i ozvuče-
nje. Stol je rađen od hrastovi-
ne. Ciljali smo da bude što više 
autohtono, odnosno vezano uz 
Slavoniju, objasnila je pročelni-
ca Branka Kuba.

5. 12. 2019.- 10:00 sati

GRADSKI MUZEJ POŽEGA
ISTRAGA, RADIONICA ZA UČENIKE
Organizator: Gradski Muzej Požega
Ulaz: Besplatan

6. 12. 2019.- 10:00 sati

PJEŠAČKA ZONA
PREDSTAVLJANJE DJELOVANJA GRADSKOG MUZEJA POŽEGA
Organizator: Gradski Muzej Požega

6. 12. 2019.- 18:00 sati

GRADSKI MUZEJ POŽEGA
PREDSTAVALJANJE KALENDARA GRADSKOG MUZEJA POŽEGA ZA 
2020. GODINU
Organizator: Gradski Muzej Požega
Ulaz: Besplatan

6.12.- 17:00 i 19:00 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
DJEČJA PREDSTAVA “CRVENKAPICA ILI TRNORUŽICA”
Organizator: Gradsko kazalište Požega

7. 12.- 10:00 sati

GRADSKI MUZEJ POŽEGA
IGRE S BOJAMA, RADIONICA ZA DJECU
Organizator: Gradski Muzej Požega

7.12.- 17:00 i 19:00 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
DJEČJA PREDSTAVA “CRVENKAPICA ILI TRNORUŽICA”
Organizator: Gradsko kazalište Požega

08.12. – 18:30 sati

TRG SV. TEREZIJE
PALJENJE DRUGE ADVENTSKE SVIJEĆE, NAKON VEČERNJE MISE 
Organizator: Župa sv. Terezija

12.12.- 19:30 sati

GLAZBENA ŠKOLA POŽEGA
KONCERTNA DVORANA GLAZBENE ŠKOLE POŽEGA
DOBROTVORNI KONCERT ZA LIGU PROTIV RAKA
Organizator: Učenici Glazbene škole Požega
Ulaz: Besplatan

13.12.- 8:00 do 12:00 sati

PJEŠAČKA ZONA
UČENIČKA ZADRUGA SV. JOSIP
Organizator: Katolička osnovna škola

13.12.- 19:00 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
PREDSTAVLJANJE MONOGRAFIJE DESET GODINA POŽARTA 
Organizator: Udruga PožArt

13.12.- 19:30 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
SLIKARI KRAJA, SKONSKO STVARALAŠTVO: Filip Čorak, 
samostalna izložba  
Organizator: Udruga PožArt

14.12.- 17:00 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
MALA POŽEŠKA PRINCEZA
Organizator: Plesni studio M. Mihelčić

14.12.- 19:30 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
GRAD MOJIH SNOVA
Organizator: Plesni studio M. Mihelčić
Ulaz: 

15.12.- 10:00, 12:00 i 14:00 sati
GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
DJEČJA PREDSTAVA “CRVENKAPICA ILI TRNORUŽICA”
Organizator: Gradsko kazalište Požega
Ulaz: 

15.12.- 18:30 sati

TRG SV. TEREZIJE
PALJENJE TREĆE ADVENTSKE SVIJEĆE, NAKON VEČERNJE MISE
Organizator: Župa sv. Terezije

16.12.- 19:30 sati

GLAZBENA ŠKOLA POŽEGA
KONCERTNA DVORANA GLAZBENE ŠKOLE POŽEGA
BOŽIĆNI KONCERT
Organizator: Učenici Glazbene škole Požega
Ulaz: Besplatan

18.12.- 19:00 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
TAMBURAŠKI ORKESTAR POŽEGA

18.12.- 19:30 sati

GLAZBENA ŠKOLA POŽEGA
KONCERTNA DVORANA GLAZBENE ŠKOLE POŽEGA
BOŽIĆNI KONCERT
Organizator: Učenici Glazbene škole Požega
Ulaz: Besplatan

19.12.- 18:00 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
BOŽIĆNI KONCERT
Organizator: Dječji vrtić Požega

19.12.- 11.00 sati

DOM UMIROVLJENIKA POŽEGA
KONCERT ZA STARIJE I NEMOĆNE
Organizator: Glazbena škola Požega
Ulaz: Besplatan

20.12.- 19:00 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
BOŽIĆNI KONCERT
Organizator: LZD “Vila Velebita” Požega

21.12.- 17:00 sati

SD TOMISLAV PIRC
EKSPLOZIJA PJESME I PLESA
Organizator:  Požeške mažoretkinje i Twirling klub Požega

20.12.2019.- 06.01.2020.

SD TOMISLAV PIRC
29. BOŽIĆNI MALONOGOMETNI TURNIR “POŽEGA 2019”
Organizator: Požeški športski savez
Ulaz: 10 kn

21.12.- 20:00 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
“MUŠKARCI.HR” TEATROMAN ZAGREB
Organizator: Gradsko kazalište Požega
Ulaz: 50kn, đaci, studenti, umirovljenici 40kn

22.12. – 18:30 sati

TRG SV. TEREZIJE
PALJENJE ČETVRTE ADVENTSKE SVIJEĆE, NAKON VEČERNJE MISE
Organizator: Župa sv. Terezije

31.12. – 22:00 sata

ŠETALIŠNA ZONA
DOČEK NOVE GODINE UZ NASTUP LIBRETO BAND POŽEGA
Organizator: Grad Požega i TZ Grada Požege

SLAVONSKA BOŽIĆNA BAJKA
SPORTSKO REKREATIVNI CENTAR POŽEGA
Organizator: Grad Požega, JU Sportski objekti, Caffe bar 
Sportivo, ŠD Lopta
Škola klizanja, Igre na ledu, Zimske olimpijske igre

6.12. - 18:00 sati

OTVORENJE KLIZALIŠTA UZ NASTUP POŽEŠKIH MAŽORETKINJA 
I DJ PAVKU
(Klizalište je otvoreno od 6.12.-12.1., svaki dan od 10-22 sata)

13.12.- 18:00 sati

SV. LUCIJA- DJ PAVKA
20.12.- 18:00 sati
RVA PARTY- LUDE 70e
Organizator: RVA 

31.12.

DJEČJI DOČEK NOVE GODINE, BOŽIĆNO DRVO BAJKI, DJED 
BOŽIĆNJAK
16:00- 18:00 sati KVIZ ZA DJECU I POKLONI
18:00 sati VELIKI VATROMET

BOŽIĆNI SAJAM
ŠETALIŠNA ZONA

21.12.- 10:00 sati

OTVORENJE BOŽIĆNOG SAJMA
Nastup GR Nota, radionice za posjetitelje

20.12.- 11:00 sati

MOTO MRAZOVI- DARIVANJE DJECE
Organizator: MK Independent

21.12.- 10:00 sati

PODJELA BETLEHEMSKOG SVJETLA MIRA
Organizator: Odred izviđača Požega

24.12. - 10:30 sati

ŠETALIŠNA ZONA
BOŽIĆNI DOMJENAK ZA GRAĐANE
Organizator: Obrtnička komora Požeško- slavonske županije
i Udruženje obrtnika Požega, Trg Sv. Terezije

ADVENTSKE KUĆICE 1.- 31.12.
Šetališna zona
Ponuda Adventskih kućica uključuje : 
Kobasice, kuhano vino, domaće pivo, čaj, germ knedle i ostale 
slastice, Božićni aranžmani, ukrasi, adventski vijenci, domaći 
proizvodi.

požega

Energetske obnove zgrada u 
vlasništvu Županije u Požegi
Dom za starije i nemoćne Požega, Đački dom, zgrada Županije…

Vrijednost je radova u Domu za starije i nemoćne  
jedanaest milijuna kuna. U Domu su postavljene i 
rampe za osobe s posebnim potrebama u suradnji 

s Ministarstvom hrvatskih branitelja

U Đačkom je domu  
puno toplije i vizualno 

ljepše. Planira se 
napraviti kantina jer 

ju Đački dom trenutno 
nema u svom sklopu

u zgradi Županije morali pronaći skoro 
identične pločice originalima koje su stare 

oko dvjesto godina

1.12. –  18:30 sati

TRG SV. TEREZIJE
PALJENJE PRVE ADVENTSKE SVIJEĆE, NAKON 
VEČERNJE MISE
Organizator: Župa sv. Terezije

2. 12. 2019.- 13:00 sati

GRADSKI MUZEJ POŽEGA
ISTRAGA, RADIONICA ZA UČENIKE
Organizator: Gradski Muzej Požega
Ulaz: Besplatan

2.12.- 19:30 sati

GLAZBENA ŠKOLA POŽEGA
KONCERTNA DVORANA GLAZBENE ŠKOLE 
POŽEGA
KONCERT RUBEN DALIBALTAYAN, KLAVIR
Organizator: HAZU i Glazbena škola Požega
Ulaz: Besplatan

3. 12. 2019.- 13.00 sati

GRADSKI MUZEJ POŽEGA
ISTRAGA, RADIONICA ZA UČENIKE
Organizator: Gradski Muzej Požega
Ulaz: Besplatan

3. 12. 2019.- 18:00 sati

GRADSKI MUZEJ POŽEGA
BURNA ARHITEKTONSKA POVIJEST CRKVE SV. 
LOVRE U POŽEGI
Organizator: Gradski Muzej Požega
Ulaz: Besplatan

3.12.- 19:30 sati

GLAZBENA ŠKOLA POŽEGA
KONCERTNA DVORANA GLAZBENE ŠKOLE 
POŽEGA
MEĐUNARODNI DAN OSOBA S INVALIDITETOM - 
KONCERT S IZLOŽBOM 
Organizator: Učenici Glazbene škole Požega
Ulaz: Besplatan

4. 12. 2019.- 13:00 sati

GRADSKI MUZEJ POŽEGA
ISTRAGA, RADIONICA ZA UČENIKE
Organizator: Gradski Muzej Požega
Ulaz: Besplatan

4.,11. i 18.12.- 18:00 do 19:00 sati

PARK KOD NIKOLE TESLE
HODANJEM DO ZDRAVLJA
Organizator: Udruga Zdravi život i HZJZ PSŽ

5. 12. 2019.- 13:00 sati

GRADSKI MUZEJ POŽEGA
ISTRAGA, RADIONICA ZA UČENIKE, VODITELJICA 
TATJANA KOSTANJEVIĆ
Organizator: Gradski Muzej Požega
Ulaz: Besplatan

5.12.- 16:00 i 19:00 sati

GRADSKO KAZALIŠTE POŽEGA
DJEČJA PREDSTAVA “CRVENKAPICA ILI 
TRNORUŽICA”
Organizator: Gradsko kazalište Požega
Ulaz: 

1. -31. prosinca
ADVENT U POŽEGI
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Izvor: Pakrački list

 �Ukupna vrijednost radova koji 
se trenutno izvode na području 
grada Pakraca su otprilike nešto 
manje od 38 milijuna kuna, pri 
čemu su četiri gradilišta finan-
cijski značajno veća, jedno sred-
nje, oko milijun kuna, a šest ma-
nja, ispod pola milijuna kuna. Ve-
ćina njih, odnosno sva manja, bi 
trebala biti dovršena do kraja go-

dine s drugom fazom dogodine, 
kada je najavljen i završetak ovih 
najvećih.

Kako većina investicija, posebi-
ce veće, novac vuku iz fondova 
Europske unije zbog komplicira-
nosti i zahtjevnosti kriterija, papi-
ri se rješavaju izuzetno sporo, po-
sebice oni vezani uz financijsko 
praćenje projekta koji se rješava-
ju u raznim državnim tijelima. U 
natječajima i odlukama o finan-
ciranju „važe“ se svaki zarez što 
proceduru čini sporom. Zbog to-
ga u Pakracu u dosadašnjem di-
jelu godine nisu započeti, a vje-
rojatno ove godine niti neće ra-
dovi na financijski najvrjednijem 
gradilištu – aglomeraciji Pakraca 
i Lipika. No unatoč tome Hrvatske 
vode imaju, pojedinačno gleda-
jući, financijski najvrjednije tre-
nutno aktivno gradilište, ono na 
regulaciji korita Pakra u dužini od 
1800 metara koje se izvodi uz Pa-
pukovo bivše industrijsko dvori-
šte pa do iznad kusonjskog mo-
sta. Radovi koje od kolovoza izvo-
di tvrtka Bagerkop-Roberto Novi 
Marof su ugovoreni s rokom  za-

vršetka od 18 mjeseci vrijedni su 
oko 9 milijuna kuna.

Na trgu se nazire novi 
izgled

Pomalo se nazire budući izgled 
središnjeg pakračkog Trga bana 
Josipa Jelačića. Vidljivo je to i us-
poredbom aktualnih fotografija 
s gradilišta s ranije objavljenom 
kompjutorskom simulacijom bu-

dućeg izgleda.  Podzemni radovi 
na južnoj strani trga su završeni. 
Postavljene su sve planirane in-
stalacije i ivičnjaci koji ograđuju 
buduću prometnicu, od šetnica 
i zelenih površina, kao i nosači i 
instalacije javne rasvjete te će za 
koji dan početi montaža novih 
kandelabera nakon čega će se 
brzo vratiti i javna rasvjeta na taj 
dio trga.  Najavljeno je asfaltira-
nje jedine automobilske promet-
nice na tom dijelu trga, od zgrade 
“Projektnog biroa“ do ulaza u po-
štu. Ugovor o izvođenju radova 
na urbanističko-arhitektonskom 
uređenju Trga bana J. Jelačića i 
Ulice hrvatskih velikana u Pakra-
cu vrijednih 8,8 milijuna kuna od 
čega 1,4 financira Grad, ostalo 
Fond, potpisan je u siječnju ove 

godine između Grada Pakraca i 
zajednice gospodarskih subjeka-
ta odnosno dviju tvrtki iz Slavon-
skog Broda; Poduzeće za ceste i 
Feliks regulacija.

Obriješki vodovod 
pred završetkom

Treće po financijskoj vrijedno-
sti aktivno gradilište je vodovod-
na mreža za 11 naselja sjeveroza-
padnog područja Grada Pakraca: 
Omanovac, Gornja i Donja Obri-
jež, Veliki i Mali Banovac, Stari 
i Novi Majur, Batinjani, Kapeta-
novo Polje, Ploštine i Toranj. Na-
kon skoro godinu dana radnici 
Vodoprivrede Daruvar završava-
ju postavljanje uličnog cjevovo-
da ukupne dužine 30.200 meta-

ra ukupne vrijednosti 8,7 milijuna 
kuna. Oko 85  tih sredstava, ili 7,4 
milijuna kuna osigurano je kroz 
Program ruralnog razvoja, a pre-
ostalih oko 1,3 milijuna kuna će 
biti podmireni iz gradskog prora-
čuna. Ova investicija će omogu-
ćiti priključak za 353 kućanstva ili 
979 stanovnika prema popisu iz 
2011. godine i očekuje se da će 
priključivanje početi na proljeće.

Obnova gradske 
sportske dvorane

Četvrto financijski veliko gradi-
lište je energetska obnova grad-
ske sportske dvorane vrijedna 
oko 7,73 milijuna kuna s PDV-om, 
od čega Fond za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost osigura-
va 3,96 milijuna, a preostali iznos 
bi trebao financirati Grad Pakrac 
pa se sada traži dodatno rješenje 
u Ministarstvu regionalnog ra-
zvitka, odnosno očekuje se ade-
kvatni  natječaj Ministarstva re-
gionalnog razvitka i fondova EU.

Ovo je  prvi veliki zahvat na nje-
noj modernizaciji koji bi trebao 
biti završen polovinom iduće go-
dine, od njenog stavljanja u funk-
ciju 2003. godine.

Radovi na crkvenim 
objektima

Riječ je o radovima na tri objek-
ta, ali smo ga zbog zajedničke na-
mjene i istog izvora financiranja 
objedinili kao jedno.

U sklopu programa zaštite na 
nepokretnim kulturnim dobrima 
nastavljeni su radovi na obnovi 
Episkopskog dvora gdje je Epar-
hiji slavonskoj iz Ministarstva kul-

ture osigurano 680 tisuća kuna te 
185 tisuća kuna za crkvu sv. Troji-
ce dok je pakračka župa Uznese-
nja Blažene Djevice Marije dobila 
100 tisuća kuna za nastavak ure-
đenja kapele sv. Ivana Nepomu-
ka. Svi ovi radovi su u tijeku s tim 
da je kod oba pravoslavna objek-
ta riječ o više novca koji SPC sama 
osigurava iz više izvora.

Započela 
modernizacija i 
zadnje dionice Aleje 
kestenova

Rušenjem preostalih stabala i 
vađenjem panjeva početkom li-
stopada su započeti radovi na 
modernizaciji središnjeg dijela 
Aleje kestenova, od ulaza u tvrt-
ku Vode Lipik prema benzinskoj 
crpki. U dužini od 212 metara pa-
ralelno sa sadašnjom cestom D5 
izgradit će se  prometnica širine 
5,5 metara koju će za jednosmjer-
ni promet koristiti automobili, a 
u dvosmjernom pješaci i bicikli-
sti. Time će kroz tri faze, a ovo je 
zadnja, sve kuće u toj ulici dobiti 
asfaltirani automobilski i pješački 
prilaz s tim da u ovoj fazi ova pro-
metnica, zbog nedostatka nova-
ca, neće biti odmah asfaltirana 
već dogodine.

Vrijednost ovih dijelova rado-
va je  617 tisuća kuna od čega je 
Ministarstvo regionalnog razvit-
ka osiguralo 300 tisuća, a osta-
tak proračun Grada. Radovi koji 
trebaju biti gotovi do kraja godi-
ne izvodi tvrtka Promet građenje 
Požega.

„Općini“ novi izgled i 
dizalo

Obrt Visković počeo je nedav-
no radove na dovršetku pročelja 
zgrade „općine“. Radi termo fasa-
du na preostale dvije strane, po-
zadinsku do parkirališta, odno-
sno bočnu gdje je ulazak u poštu. 
U sklopu toga bit će zamijenjeno 
i preostalih pet prozora na pro-
storijama na kojima su još uvijek 
stari, drveni. Ovaj dio radova će 
koštati oko 300 tisuća kuna i bit 
će financirani iz gradskog prora-
čuna. Završetak je predviđen do 
kraja godine.

Kako bi zgrada imala jedinstven 
izgled na proljeće je u planu obo-
jiti i ranije napravljene dvije stra-
ne pročelja te sanirati ulazno ste-
penište što bi sve skupa trebalo 
biti gotovo paralelno sa završet-

kom modernizacije trga.
Pored toga, ova zgrada se mo-

dernizira i kroz postavljanje diza-
la za oba kata. Građevinski radovi 
lijevo uz stepenice nisu počeli, ali 
je počela proizvodnja dizala ko-
je treba biti montirano i u funk-
ciji do kraja godine. Građevinski 
radovi uz montažu dizala koštat 
će oko 500 tisuća kuna od čega 
će 250 tisuća financirati Ministar-
stvo hrvatskih branitelja.

Početkom listopada pakrački 
obrtnik Autoprijevoznik Vlado 
Amić je kao izvođač radova otvo-
rio  dva nova gradilišta na pakrač-
kim prometnicama.

U bivšem industrijskom dvori-
štu „Papuka“, budućoj novoj po-
duzetničkoj zoni, gradi se cesta, 
počevši od prijelaza preko pruge 
kod bivše porte pa 350 metara u 
unutrašnjost prema sjeveru.  Ri-

ječ je o asfaltnom kolniku širine 
pet metara. Vrijednost ovih ra-
dova koji bi trebali biti gotovi do 
kraja godine je sa stručnim  nad-
zorom 657 tisuća kuna od čega 
340 tisuća financira Ministarstvo 
regionalnog razvoja i europskih 
fondova, a 317 tisuća gradski pro-
račun.

U Prekopakri u Ulici Stjepana 
Širca isti izvođač započeo je iz-
gradnju pješačkog nogostupa. 
Riječ je nastavku istoga počevši 
od kućnog broja 32 do kućnog 
broja 64, dužine 285 metara i ši-
rine 1,4 metara namijenjenog is-
ključivo pješacima. Paralelno s 
nogostupom rješavat će se i od-
vodnja oborinskih voda te izmje-
štanje stupova električne mreže 
koji se nalaze u pojasu nogostu-
pa. Vrijednost radova koji bi tre-
bali biti gotovi do kraja godine i 
koje financira gradski proračun je 
292 tisuća kuna.

Do kraja mjeseca dva 
velika izvođača

Upravo ovih dana se završava-
ju dva financijski velika  natječa-
ja za izvođača radova. Riječ je o 
natječaju za glavnog izvođača 
pakračko-lipičke aglomeracije, 
najvrjedniji projekt u poslijerat-
nom razdoblju na području ova 
dva grada ukupno procijenjen 
na oko 150 milijuna kuna finan-
ciran iz Europskih izvora, Hrvat-
skih voda, Fonda za zaštitu oko-
liša i lokalnih proračuna (oko 4 
posto).  Ne bude li novih žalbi u 
ovoj trakavici idućeg mjeseca bi 
trebali končano doznati sve dio-
nike ovog građevinskog pothva-
ta koji bi trebao početi s izvođe-
njem na proljeće, a sigurno je da 
će izvođač biti slovenska tvrtka 
jer se kao glavani izvođač natje-
ču tri tvrtke iz Dežele.

U istoj fazi je i energetska ob-
nova pakračke bolnice, s tim da 
je kod njih u tijeku žalbeni rok na 
izabranog izvođača, požeškog 
„Presofleksa“. Njena vrijednost je 
s PDV-om oko 13 milijuna kuna 
od kojih oko 8 milijuna kuna osi-
gurava Fond za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost, 3,7 mili-
juna kuna Ministarstvo regional-
nog razvitka, dok bolnici (ili osni-
vaču Županiji) ostaje 1,5 milijun 
kuna. Teoretski, radovi bi mogli 
započeti i prije Nove godine.

pakrac

Skoro 38 milijuna kuna investicija u Pakracu
Građevinari su izuzetno aktivni na 11 
gradilišta na području Pakraca čiji se 
radovi financiraju javnim novcem iz 
više različitih institucija

Kako većina investicija, posebice veće, 
novac vuku iz fondova Europske unije zbog 

kompliciranosti i zahtjevnosti kriterija, 
papiri se rješavaju izuzetno sporo, posebice 
oni vezani uz financijsko praćenje projekta

Treće po financijskoj vrijednosti aktivno 
gradilište je vodovodna mreža za 11 naselja: 

Omanovac, Gornja i Donja Obrijež, Veliki i 
Mali Banovac, Stari i Novi Majur, Batinjani, 

Kapetanovo Polje, Ploštine i Toranj

Radovi na crkvenim 
objektima: Riječ je 
o radovima na tri 
objekta, ali smo 

ga zbog zajedničke 
namjene i istog 

izvora financiranja 
objedinili kao jedno
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30.studenog 2019. ( subota)  Svjećice u došašću
 Trg dr.Franje Tuđmana
 17:30 sati 

04.prosinca 2019. ( srijeda)  Adventska radionica
 Muzej grada Pakraca
 18 sati

05. prosinca 2019. (četvrtak)  Kićenje božićne jelke 
 dvorište kompleksa Janković
 10 sati

Pričom kroz Advent
 pričaonica i radionica za djecu 3-6 god.
 Gradska knjižnica Pakrac
 17 sati 

06. prosinca 2019. (petak)
 koncert učenika Osnovne  glazbene škole Pakrac
 povodom Svetog Nikole
 Gradska vijećnica u kompleksu Janković
 19 sati

07. prosinca 2019. (subota)  Svjećice u došašću
 Trg dr. Franje Tuđmana
 17 sati
 Festival Hodočašće u došašće
 Crkva UBDM
 18:30 sati

11. prosinca 2019. (srijeda)  Adventska radionica
 Muzej Grada Pakraca
 18 sati

12. prosinca 2019. ( četvrtak) Pričom kroz Advent
 pričaonica i radionica za djecu 3-6 god.
 Gradska knjižnica Pakrac
 17 sati

14. prosinca 2019. (subota)   Fokinom stazom
 okupljanje pred Turističkom zajednicom 
 9 sati

 Božićni sajam u Prekopakri
 15 sati

 Svjećice u došašću
 Trg dr. Franje Tuđmana
 17:30 sati

17. prosinca 2019. (utorak)  
 Božićni koncert učenika Osnovne glazbene škole 
 Pakrac
 Crkva UBDM
 19 sati

18. prosinac  2019. ( srijeda) 
 Koncert Tamburaškog orkestra Pakrac, zbora
 Osnovne glazbene škole Pakrac i Contessa
 Gradska vijećnica u kompleksu Janković
 18 sati

19. prosinca 2019. (četvrtak)
 Božićna priredba  učenika Osnovne škole braće
 Radića Pakrac
 Hrvatski dom „ Dr.Franjo Tuđman“
 18 sati

20. prosinca 2019. ( petak) Božićni sajam
 dvorište kompleksa Janković 
 od 16 sati

21. prosinca 2019. (subota) Svjećice u došašću
 Trg dr. Franje Tuđmana
 17:30 sati

31. prosinca 2019. (utorak) Dječji doček Nove godine
 dvorište kompleksa Janković
 od 16 do 18 sati

31. prosinca 2019. ( utorak)
 PONOĆ –Novogodišnji vatromet

dvent u Pakracu 2019.A
 �Čaglin više nije općina od prije 

koju godinu. Mijenja se, izgrađu-
je, razvija… O tome što je dosa-
da učinjeno, što se radi, pomaže 
li im Županija, kakvi su  planovi za 
budućnost razgovarali smo s Da-
liborom Bardačem, načelnikom. 
Počeli smo pitanjem 

 X Kakva je suradnja sa Župa-
nijom?

Suradnja je  sa  županom i svim 
županijskim službama  odlična. 
Što god nam zatreba, uvijek su 
tu za pomoć i davanje kvalitet-
nih smjernica. 

 X Surađujete li s Regionalnim 
koordinatorom razvoja Po-
žeško-slavonske županije?

Surađujemo i za sve što ne mo-
žemo doznati preko konzultana-
ta, obratimo se njima. Šalju nam 
redovito informacije, natječaje i 
obavijesti. Prijavljivali smo natje-
čaje preko njih. Zadnji smo na-
tječaj Ministarstvu demografije, 
u kojem smo bili partneri s Do-
mom Ljeskovica,  prijavili preko 
njih i vrlo sam zadovoljan njiho-
vim radom.

 X Koje projekte trenutno finan-
cira ili sufinancira Županija 
na području općine Čaglin?

Županijske ceste, asfaltirana je 
cesta od Mokreša prema Dobroj 
Vodi i spoj županijske ceste s na-
seljem Mokreš. Općina je asfalti-
rala dio u naselju, a Županija spoj 
od naselja do županijske ceste. 
Nadam se da će se asfaltirati i di-
onica od Dobre Vode do jezera jer 
u zimskom periodu ralica ne ide 
tamo gdje nema asfalta. 

 X Kakvo je općenito stanje 
cesta na području općine Ča-
glin?

Imamo dosta županijskih, dr-
žavnih i lokalnih nerazvrstanih 
cesta. Državne su i županijske 
ceste u redu, ali naše su lokalne  
problem. Teško je napraviti veli-
ke zahvate na njima s našim pro-
računskim sredstvima. Nadam se 
da ćemo povećanjem proračuna 

to uspjeti razriješiti. Također, radi-
mo u još jednom projektu veza-
nom za županijsku cestu. Radi se 
o cesti od Zdenkovca prema Roz-
majerovcu. Cesta se vodila kao 
nerazvrstana cesta, ali ona spa-
ja Požeško-slavonsku županiju s 
Osječko-baranjskom. Naš je dio 
te ceste dva i pol kilometra i sad 
smo je evidentirali jer prije nije 
bila evidentirana. Poslali smo za-
htjev u ŽUC i oni bi napravili pre-
kategorizaciju ceste te bi onda 
postala županijska cesta. Osijek 
svoj dio održava i dobili smo in-
formaciju od njihovog župana da 
će oni svoj dio asfaltirati do na-
šeg dijela. 

 X Ima li pomaka u razvoju tu-

rizma?

Radimo dokumentaciju za pro-
jekt  Sovsko jezero.  Dobili smo od 
Ministarstva regionalnog razvo-
ja četiristo tisuća kuna za izradu 
projektne dokumentacije. Plani-
ramo izgraditi odmorište na je-
zeru. Smještajni bi kapaciteti  bi-
li podijeljeni u tri dijela. Jedan bi 
bio dio za kampere, drugi bi bili 
čardaci podignuti na stupovima 
poput kućica na drvetu. Čarda-
ka bi bilo dvanaest pa bi se u njih  
smjestilo oko četrdeset i osam 
ljudi. Također, planiramo otkupiti 
napuštene kuće u Sovskom dolu 
te njih preurediti za iznajmljiva-
nje. Općina je investitor što se ti-
če projektne dokumentacije. Mo-

rali bismo osnovati ustanovu ko-
ja bi upravljala tim jer Općina to 
ne može. Sovskim jezerom, od-
nosno  tim zaštićenim područ-
jem upravlja Ustanova za zaštitu 
prirode Požeško-slavonske župa-
nije, ali ni oni ne bi mogli raditi 
komercijalni dio. Mijenjamo pro-
storni plan, vršimo studije, otkup 
određenih zemljišta, sve kako bi 
se to što bolje uredilo. Zadovo-
ljan sam što se tiče dokumenta-
cije, čak smo razmišljali o zip lineu 
koji bi išao preko jezera. Čekamo 
samo gdje ćemo to kandidirati. 
Svi sugeriraju izvangraničnu su-
radnju. Spomenut ću i projekt 
Županijske turističke zajednice  
postavljanja stanica za bicikliste. 
Po biciklističkoj su ruti  postavlja-
li stanice na kojima se nalaze klu-
pice, koš za smeće, kompresor za 
punjenje guma i punjač za mobi-
tel preko solarnih ćelija. CRO ra-
ce nažalost nije prolazio kroz nas  
jer je bila drukčija ruta, no mi smo 
ga sufinancirali i potpisali ugovor 
na dvije godine pa se nadamo da 
će sljedeće godine proći i kroz Ča-
glin. 

 X Izgradnja ambulante?

U tome sudjeluje Požeško- sla-
vonska županija, a inicijativa je 
krenula od Općine Čaglin jer sta-
ra ambulanta ne zadovoljava ni-

čaglin

Čaglin se okreće turizmu
Planiramo otkupiti 

napuštene kuće u 
Sovskom dolu te 
ih preurediti za 

iznajmljivanje

Radimo dokumentaciju za 
projekt  Sovsko jezero.  Dobili 

smo od Ministarstva regionalnog 
razvoja četiristo tisuća kuna za 

izradu projektne dokumentacije. 
Planiramo izgraditi odmorište na 

jezeru
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kakve uvjete. Zubar, na primjer, 
radi u dvanaest kvadrata. Gra-
dimo novu zgradu ambulante 
u vrijednosti do četiri milijuna 
kuna. Ministarstvo regionalnog 
razvoja  dalo je četiristo tisuća 
kuna, Županija sedamsto tisuća 
kuna, a ostatak su općinska sred-
stva. Imamo dogovor da će Dom 
zdravlja opremiti zgradu. Nada-
mo se da će sljedeće godine biti 
u funkciji.

 X Energetska obnova škole?

Mi imamo jednu matičnu školu 
i tri područne škole. Sve su u pot-
punosti energetski obnovljene i 
to možemo zahvaliti županu.

 X Što u praksi znači energetska 
obnova?

Kompletna promjena eksterije-
ra  i interijera. Stolarija, sanitari-
je, zidovi, rasvjeta, krovovi, grija-
nje... skoro pa novi objekt. Tako je 
obnovljena i naša škola. Moramo 
spomenuti i ravnateljicu Slađanu 
Švajdu koja stvarno vodi brigu o 
školi i uvijek ima nove inicijative 
za poboljšanje. Moram reći da 
Županija dosta sudjeluje kad su 
u pitanju škole i župan naglašava 
njihovu važnost jer kada se uga-
si škola u mjestu, to je kao da ste 
im dali signal da izumiru. Dogodi-
lo na se da su zatvorili banku pa 
pošta stavlja skraćeno radno vri-
jeme, a da su nam još ugasili i ško-
lu, to bi bilo katastrofalno.

 X Kada ste došli na mjesto na-
čelnika Čaglina, zatekli ste ga 
u vrlo teškom stanju. Koja je 
budućnost?

Teško je to reći. Imali smo naj-
siromašniji proračun u Požeš-
ko-slavonskoj županiji i imamo 
puno sela, a malo stanovništva. 
Mislim da budućnosti ima, a to 

je poljoprivreda, ekološka proi-
zvodnja i turizam.

 X Što je sa dječjim vrtićem?

Kada sam postao načelnik, zgra-

da je bila podignuta, mi smo je 
dovršili i  sada je opremamo. Na-
damo se da će uskoro biti u funk-
ciji. Mi imamo kontinuitet djece 
već deset godina. Sada bi trebali 
imati grupu od dvadeset i petero 

djece. Pitanje je kako će funkcio-
nirati vrtić. Ako mi budemo sami 
zapošljavali ljude,  bit će teško za 
proračun, no sada tražimo naj-
bolje rješenje. Savjetujemo se s 
Ministarstvom demografije kako 
bismo što kvalitetnije riješili pro-
blem. Pokušavamo cijenu vrtića 
spustiti što više kako bi roditelji-
ma bilo lakše.

 X Uskoro ide glasanje o župa-
nijskom proračunu. Ima li 
općina Čaglin kakva očeki-
vanja?

Imamo. Nastavak izgradnje am-
bulante. Nadamo se da će se sa 
ŽUC-om isto sve riješiti, kako bi 
spomenuta cesta prema Osječ-
ko-baranjskoj županiji postala 
županijska. Također, htio bih na-
pomenuti još jednom dobru su-
radnju sa Županijom. Na primjer, 
kada je izgorjela kuća u Ljeskovi-
ci, Županija je financirala izgrad-
nju nove i raspisala javni natječaj 
za opremanje.

Gradimo novu 
zgradu ambulante 

u vrijednosti do 
četiri milijuna 

kuna. Ministarstvo 
regionalnog 

razvoja  dalo je 
četiristo tisuća 
kuna, Županija 

sedamsto tisuća 
kuna, a ostatak su 
općinska sredstva

Kada je izgorjela 
kuća u Ljeskovici, 

Županija je 
financirala 

izgradnju nove 
i raspisala javni 

natječaj za 
opremanje

 �Na otvaranju dograđenog dijela vrtića u 
Pleternici govorila je i ministrica poljoprivre-
de Marija Vučković. Prenosimo dio njenog go-
vora.

Želim čestitati gradonačelnici Pleternice 
Antoniji Jozić na njezinom vrhunskom radu 
svih ovih godina koristeći sva dostupna sred-
stva, od europskih fondova do nacionalnog 
i lokalnog proračuna. Gospođo Jozić, svaka 
Vam čast, Vaša upornost treba biti  uzor svi-
ma. Tako je bilo prije pet godina, prije tri go-
dine, tako je danas i tako će biti i u buduć-
nosti. Također, kada govorimo o programu 
ruralnog razvoja putem kojeg se financirala 
dogradnja ovog vrtića vrijednog  sedam mili-
juna i četiristo tisuća kuna, u gradu Pleternici 
putem našeg programa financira se još jedan 
projekt. Radi se o tržnici, projektu približno 
iste vrijednosti. Kao što je ravnateljica naše 
Agencije za plaćanje poljoprivredi, ribarstvu 
i ruralnom razvoju naglasila, mnogi se pita-
ju zašto Ministarstvo poljoprivrede financira 
izgradnju, dogradnju i rekonstrukciju dječjih 
vrtića, nerazvrstanih cesta, projekta vodoop-
skrbe i odvodnje. Mi vodimo računa o podi-
zanju konkurentnosti hrvatske poljoprivre-
de koja je još uvijek ranjiva u međunarodnim 
okvirima. To je naš prioritet. Financiramo in-
vesticije, napredak, podizanje konkurentno-
sti, obnove farmi, novogodišnje nasade, ma-
le,srednje i velike poljoprivrednike jer svi su 
nam važni. Međutim, postoji još jedna važna 

zadaća, a to je da potičemo ostanak stanov-
ništva u ruralnom prostoru. Mi pomoću naših 
programa trebamo osigurati temeljne uslu-
ge, obnove sela, poštivajući tradiciju osigura-
ti bolji, moderniji i kvalitetniji život u selu. Ne 
možemo sve napraviti odmah, ali krećemo se 

u dobrom pravcu. Zato danas, vi-
zijom moga prethodnika, bivšeg 
potpredsjednika Vlade i Ministra 
poljoprivrede te našeg premijera, 
financiramo puno više projekata 
nego što je prvobitno bilo pred-
viđeno. Trenutačno financiramo 

izgradnju ili obnovu dvjesto vrtića vrijednih 
preko milijardu kuna. Pohvaljujem napor ove 
županije, mi smo u zadnje tri godine dogovo-
rili veliki broj projekata iz ruralnog razvoja u 
ukupnoj vrijednosti od oko četiristo trideset 
i sedam milijuna kuna, a isplaćeno je dvjesto 
pet milijuna kuna. Taj iznos govori da će se 
svi projekti realizirati i da će uroditi plodom 
što se tiče ostanka i razvoja na ovim područ-
jima. U te se projekte  ulaže iz europskih fon-
dova, sredstva iz proračuna i svi poljoprivred-
nici koji su za svoj kapital kroz život naporno 
radili. U ovoj županiji dogovoreno je tristo tri-
deset i sedam projekata za početak rada ma-
lih poljoprivrednika, četrdeset i pet projekata 
za generacijsku obnovu poljoprivrednih gos-
podarstva, dvadeset i devet projekata za ra-
zvoj nepoljoprivrednih djelatnosti na poljo-
privrednom gospodarstvu. To je ono što nam 
život čini ljepšim, tradicionalni zanati, inte-
lektualne usluge, ruralni turizam i još mno-
go toga. U ovoj županiji ugovoreni su projek-
ti obnove društvene i komunalne infrastruk-
ture u vrijednosti preko devedeset milijuna 
kuna. Kada govorimo o vrtićima u društve-
noj strukturi, takvih je projekata u vrijednosti 
od šezdeset i jedan milijun kuna i njih je dva-
naest. Ne može ostati bez rezultata program 
za projekt Slavonija, Baranje i Srijem,  kojeg 
je osmislila trenutna Vlada s predsjedanjem 
predsjednika Vlade, Andreja Plenkovića.

 �U Kutjevu smo zatekli ravna-
telja Županijske uprave za ceste 
Požeško-slavonske županije Miju 
Jozaka. Iskoristili smo priliku da 
mu postavimo nekoliko pitanja.

 X Kružni tok je pri završetku?

Poboljšava se prometovanje 
vozila, raskrižje je bilo loše i zato 
smo temeljem godišnjeg plana i 
natječaja izabrali izvođača koji je 
u završnoj fazi s radovima. Samo 
ostaje dovršetak staze i očekuje-
mo da će  u roku deset dana sve 
biti gotovo. Rok je bio 8.11.2019., 
no zbog loših vremenskih uvjeta 
produljili smo rok za deset dana. 

 X Razgovarao sam s grado-
načelnikom Kutjeva, grado-
načelnikom Lipika, svi ističu 
dobru suradnju sa ŽUC-om. 
Koliko se godišnje uloži u 
ceste?

Imamo tri statusa, građenje, 
izvanredno održavanje i redovi-
to održavanje. Godišnji se plan  
kreće oko dvadeset i dva milijuna 
kuna pa tijekom godine kandidi-
ramo određene projekte prema 
Ministarstvu mora,prometa i in-
frastrukture, pa vrijednost dođe 
na nekih trideset milijuna kuna. 
Ministarstvo tijekom godine daje 
neka dodatna sredstva pa sudje-
lujemo i u tome, po određenom 
postupku i kilometraži. Postoji i 
centar za vozila, odnosno MUP-u 
u suradnji s centrom za vozila ko-
jem kandidiramo opasna mjesta, 
za sigurnost cestovnog prome-
ta i pješaka. Tu smo radili nekoli-
ko projekata, zadnje na području 
Pakraca, u Požeštini pješačke sta-
ze, no da je više novaca, radili bi-
smo i više. Radimo koliko može-
mo u suradnji s gradovima i op-
ćinama, određujemo prioritete, 

a redovne su stvari standard koji 
moramo održati, na primjer zim-
ska služba. 

 X Jesmo li spremni za snijeg?

Provedena je smotra, sva je 
oprema  na mjestu i spremna. Za-
jedno sa MUP-om sve smo obiš-
li. Jedna je u Požegi i jedna u Pa-
kracu. Prognoza je za ovu godinu  
lagana, ali nikad ne znamo što će 
biti u prvom, drugom i trećem 
mjesecu.

 X Što je s proračunom?

Upravo imamo upravno vijeće 
na kojem će biti predložen pro-
račun za iduću godinu. Bit će oko 
dvadeset i devet ili trideset mi-
lijuna kuna. Uskladili smo raz-
mišljanja i potrebe s lokalcima te 
će, vjerujem, biti usvojen. Potom 
idemo u realizaciju, plan nabave, 
javna nabava, radovi i ugovori ko-
ji idu kada završi zima i počnu se 
paliti baze, dokumentaciju ima-
mo spremnu.

projekti

Financiramo puno više projekata 
nego što je bilo predviđeno

Pohvaljujem napor ove županije, 
mi smo u zadnje tri godine 
dogovorili veliki broj projekata 
iz ruralnog razvoja u ukupnoj 
vrijednosti od oko četiristo 
trideset i sedam milijuna kuna

Spremni za snijeg

Provedena je smotra, 
sva je oprema  na 
mjestu i spremna
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 �Aurea Fest Požega cijeloj 
se Hrvatskoj u najboljem 
svjetlu predstavio u izrav-
nom televizijskom prijeno-
su 1. rujna Retrospektivom 
požeškog festivala „Pjevat 
će Slavonija“, povodom 50. 
obljetnice prvog požeškog 
festivala.

Dan ranije, u subotu 31. 
kolovoza, pred više od pet 
tisuća gledatelja održan je 
najstariji i najveći festival 
tamburaške glazbe „Zlatne 
žice Slavonije 2019.“. Izve-
deno je dvadesetak novih 

tamburaških skladbi, ko-
je su predstavili etablira-
ni izvođači: Darko Ergotić i 
Slavonske lole, Stjepan Jer-
šek Štef, Šima Jovanovac, 
Boris Ćiro Gašparac, Vikto-
rija Kulišić-Đenka, Blanka 
Došen, kao i tamburaški sa-
stavi: Berdaševa priča, Zvo-
na, Žeteoci, Garavuše, Ru-
bato, Kristali te drugi izvo-
đači. Voditelji ove sjajne 
večeri bili su Antonia Ćosić 
i Duško Ćurlić, dok je sce-
narist i urednik ove godine 
bio Nikola Kristić.

 � „Zadovoljstvo mi je večeras s vama proslaviti 50. rođendan fe-
stivala koji je tijekom pola stoljeća pjesmom najavljivao zlatnu 
jesen u Zlatnoj dolini“, kazala je predsjednica Grabar-Kitarović 
istaknuvši kako je glazba Festivala Zlatne žice Slavonije doticala 
naša srca i donosila nam radost i sjetu.

Uručujući Povelju Republike Hrvatske, koju je preuzeo grado-
načelnik Požege Darko Puljašić, Predsjednica je kazala kako je 
festival zaslužan za promociju kako tamburice, tako i slavonske 
pjesme, ali i slavonske duše. „Sve ove pjesme koje ćemo ćuti ve-
čeras nezaobilazan su dio svake proslave, ali i slavlja života. Pje-
vamo ih kada se veselimo, pjevamo ih kad smo tužni kako bi-
smo razveselili svoju dušu“, zaključila je predsjednica Grabar-Ki-
tarović.

Predsjednica 
Republike je dodijelila 

Povelju Republike 
Hrvatske Festivalu 

zlatne žice Slavonije.

50. obljetnica prvog požeškog festivala!
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 �Trg bećarca U Pleternici postao 
je svojevrsni hit u Hrvatskoj. Bran-
ko Uvodić je prekršio svoje pravi-
lo snimanja kultne emisije „Lije-
pom našom“ u dvorani, te je isto 
upriličio na otvorenom prostoru, 
pleterničkom novom trgu. Po-
tom su se javili i producenti nove 
serije „Po tamburi“ koji su na tr-
gu snimali atraktivne scene. Kako 
to sve doživljava gradonačelnica 
Pleternice Antonija Jozić, najza-
služnija za već omiljeno okuplja-
lište svojih sugrađana.

 X Koliko Trg bećarca, prema 
kojem su mnogi bili čak skep-
tični, mijenja kvalitetu življe-
nja i turističku ponudu u Ple-
ternici?

Usudit ću se reći da je on na ne-
ki način okidač razvoja turizma, 
što ne znači da razvoja turizma 
kod nas prije nije bilo. Trg posta-
je mjesto okupljanja što me jako 
veseli. Prije izgradnje trga naši su 
se  mladi  mogli okupiti u kafiću  
ili parku, nisu imali zapravo ne-
ko drugo mjesto gdje bi se mogli 
družiti. Veseli me što sada vidim 
kako se građani okupljaju i druže 
na trgu. Postaje mjesto susreta i 
druženja bez da morate potroši-
ti po trideset kuna u kafiću. Mno-
gi su mladi nezaposleni i roditelji 
si ne mogu priuštiti da oni svaku 
večer izlaze u kafić.  Također, trg 
je postao mjesto po kojem je Ple-
ternica uistinu prepoznata, pose-
bice nakon emisije „Lijepom na-
šom“. Nedavno smo na našem tr-
gu imali i snimanje scena za hr-
vatski film „Po tamburi“, a filmska 
ekipa se odlučila za Pleternicu jer 
se dobar glas ipak daleko pročuo 
pa su donijeli odluku da mijenja-
ju mjesto snimanja i odradili su 
to kod nas. Takve stvari pridono-
se promociji našeg grada. Kada 
imate takav okidač, povećan je  i 

broj posjetitelja. Teško mi je pro-
cijeniti koliko, no dosta je ljudi  
posjetilo naš trg  pa su usput po-
pili kavu ili pojeli kolač, što prido-
nosi turizmu. Vjerujem da je trg 
ponos ne samo  Slavonije nego 
i Hrvatske, on je djelo uvaženog 
hrvatskog arhitekta Andrije Ru-
sana. Što se tiče dijela da je trg 
izazvao različite reakcije, bilo je 
nekih vrlo negativnih konotaci-
ja koje još uvijek uokolo kruže, ali 
svatko ima pravo izraziti svoje mi-
šljenje. Živimo u demokraciji, slo-
bodnoj državi za koju su se naši 

branitelji borili. Neću reći da me 
to ne zanima no daleko me više 
zanima radost djece koja se na tr-
gu okupljaju i ponos Pleterničana 
koji sam osjetila za vrijeme ovo-
godišnje manifestacije. S pono-
som su govorili o našem novom 
zajedničkom mjestu. To veselje i 
ponos   daleko su mi važniji, kao i 
prihvaćanje tog mjesta od mojih 
sugrađana.

 X U svom govoru prilikom otva-
ranja dograđenog dijela dječ-
jeg vrtića u Pleternici istakli 

ste kako je trg namjenjen ple-
terničkoj djeci.

Tako je. Djeca su ponos našeg 
grada, naša snaga i naše naslije-
đe. Naš najveći motiv za sve što u 
našem gradu radimo. Zbog naše 
djece.  Jer vjerujemo u naš grad, 
njegov razvoj i njegovu buduć-
nost. Zato svaka investicija kojoj 
svjedočimo svih ovih godina, za-
to ulaganja u poduzetništvo, no-
ve ulice, obnove naših društvenih 
domova. Zato i nova multimedi-
jalna dvorana u kojoj će naši vr-
tićanci već ovog prosinca imati 
božićnu priredbu, zato novi trg 
kojeg ispunjavaju koraci naših 
sugrađana i trčkaranja naše dje-
ce, zato potpore za mlade obite-
lji, besplatni udžbenici i radne bi-
lježnice. Zato borba za svaku no-
vu tvrtku i nova radna mjesta i no-
vi inkubator za poduzetnike po-
četnike. Zato ćemo se kroz odre-
đeno vrijeme opet ovdje okupiti i 
zajedno otvoriti i zatvoreni bazen 
u kojem će naša djeca učiti plivati. 
Zato jer vjerujemo u budućnost 
našega grada.

pleternica

Trg bećarca je na ponos 
cijeloj Slavoniji

Djelo uvaženog 
hrvatskog 

arhitekta Andrije 
Rusana postao je 

svojevrsni hit u 
Hrvatskoj

Djeca su ponos našeg grada, naša snaga i naše 
naslijeđe. Naš najveći motiv za sve što u našem 

gradu radimo. Zato svaka investicija kojoj 
svjedočimo svih ovih godina, zato ulaganja 
u poduzetništvo, nove ulice, obnove naših 

društvenih domova. Zato i nova multimedijalna 
dvorana u kojoj će naši vrtićanci već ovog 

prosinca imati božićnu priredbu, zato novi trg

 � Legendarna HTV-ova emisi-
ja Lijepom našom snima se već 
20-ak godina, a kroz svoju boga-
tu povijest nikada nije snimana 
na otvorenom. Razlog za ovakvu 
odluku jedinstveni je pleternički 
Trg bećarca. Pokazala se to kao 
izvrsna odluka, jer je trg bio po-
punjen do zadnjeg mjesta. Četi-
ri tisuće gledatelja i prekrasna 
atmosfera uz 100 tamburaša ko-
ji su emisiju zaključili, čime dru-
gim nego bećarcem najljepša su 
promocija Pleternice. Trg bećar-
ca je procvjetao i odiše moder-
nom gradnjom, a svoj nacional-
ni identitet i baštinu viteški čuva 
i ponosno nam je predstavlja uz 

Pred 4 tisuće gledatelja 
100 tamburaša zasviralo 

bećarac na njegovom Trgu

raskošne narodne nošnje, tam-
burice, plesno kolo i ostale na-
rodne vrijednosti. Ponos i sre-
ća na licima sudionika i publike 
pokazuje čvrstu vjeru u ponov-
ni procvat Slavonije i nadu da će 
mladi prepoznati dragocjenost 
koja se s koljena na koljeno pre-

nosi kroz povijest. Kroz četiri sa-
ta, koliko je trajao program, ni-
zala su se eminentna imena hr-
vatske tamburaške scene. Uz na-
stupe domaćih KUD-ova Orljava, 
Zagrađe i Rama te gostiju iz To-
mislavgrada, Požege i Jakšića na-
stupili su i brojni tamburaški sa-

stavi: Zlatna dolina, Satir, Fijaker, 
Dike, Slavonski dukati, Žeteoci, 
Bisernica, Posegana, Garavuše, 
Požeški tamburaši, Tkanica, Čo-
kanj i De Gotho. Dakako da ni-
su izostali nastupi legendarnih 
Krunoslava Kiće Slabinca, Stje-
pana Jeršeka Štefa i Borisa Ćire 

Gašparca, a uz njih nastupili su 
i Borna Erjavac, Ana Baketarić, 
Cecilija i Hanka Paldum. Iako još 
daleko od potpune opremljeno-
sti, pleternički trg izazvao je veli-
ko zanimanje javnosti te postao 
središnje mjesto druženja i do-
gađanja u Pleternici.

 z 28.11.-1.12. (16:00-00:00) Malonogometni turnir 
“Sveti Nikola” MNK Pleternica Školska sportska 
dvorana

 z 8.12. Koncert tamburaškog sastava Gazde - 
Školska sportska dvorana

 z 31.12. (12:00) Doček nove godine - Trg Bećarca

Malonogometni turnir, Gazde, i doček 
nove godine u podne u Pleternici
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 �Vinka Kasanu, gradonačelnika 
Lipika zatekli smo u zgradi Po-
žeško-slavonske županije. Došao 
je na sastanak sa županom i di-
rektorom Županijske uprave za 
ceste, pa smo razgovor počeli s 
tom temom.

 X Maloprije ste bili na sastanku 
sa županom. Kakva je inače 
suradnja s njim?

Nema tjedna kada župan nije na 
području Lipika i Pakraca. On je 
bio na našem području više nego 
bilo koji župan prije njega. Surad-
nja je na vrlo visokom nivou. On 
potiče, prihvaća prijedloge, „gu-
ra“ projekte…

 X Što danas „gura“ u Lipiku?

Toplice, čiji je Županija osni-
vač. Naše toplice rade odlično i 
osamdeset posto se financiraju iz 
HZZO-a. Međutim, prije pet godi-
na imale su oko četiri posto na tr-
žištu, a sada imaju dvadeset po-
sto i to je župan prepoznao.  Dao 
nam je podršku i vidio je priliku za 
županiju jer naše toplice su biser.

 X Što konkretno?

Imali smo pilot projekt koji je 
trajao tri mjeseca i nadmašio je 
naša očekivanja. U pilot projek-
tu sredili smo mramorne kupke, 
zaposlili smo dvoje novih ljudi i 
potencijala za zapošljavanje ima 
još. Imamo njegovu podršku u 
projektu gradnje hotela i obnovi 
zgrade Kursalona. Župan je bio 
uključen u taj projekt od prvog 
dana. Odlika je našeg župana  da 
se bez puno komplikacija odazi-
va na svaki poziv važan za župa-
niju. Potpisali smo dokumentaci-
ju i projekt je spreman. Prije je taj 
projekt bio četiristo pedeset mili-
juna kuna u dugu. Župan je bio s 
nama kada smo pokrenuli stečaj-
ni postupak, to je očišćeno i to je 

sada zdravi projekt. Projekt je vri-
jedan trideset i dva milijuna eura. 
Projekt koji smo još započeli, mo-
gu reći i na ideju župana, gradnja 
je novog Doma zdravlja u Lipiku. 
On je sada u početnoj fazi. U na-
šem poduzetničkom inkubatoru 
nastojat ćemo, u suradnji sa Žu-
panijom otvoriti ured Regional-
nog koordinatora razvoja, gdje bi 
uskoro trebao biti njihov zaposle-
nik te pokrivati područje Lipika.

 X Zbog čega se prepoznala 
takva potreba?

Župan je vidio koliko nam je sta-
lo do svih projekata. Grad Lipik 
ima jako dobre rezultate na izvla-
čenju europskih sredstava za pro-
jekte. Godine 2017. bili smo prvi u 
Hrvatskoj po broju stanovnika po 

iskorištavanju fondova Europske 
unije. U 2018. godini bili smo tre-
ći po redu. U 2018. Novska, Lipik 
i Dubrovnik tri su grada koja ima-
ju najveći porast otvaranja obrta. 
Nakon svega toga bilo je logično 
da župan da svoju konkretnu po-
dršku,  dakle zaposlenika Regio-
nalnog koordinatora razvoja da 
sve to dovede na još jednu višu 
razinu. 

 X Možemo li neke projekte na-
brojati?

Projekt Raminac je na osam-
deset devet hektara oko jezera, 
samo je jezero  trinaest hektara. 
Projekt je podijeljen u četiri faze. 
Prva je faza  gradnja nove ergele, 
druga faza adrenalinski park, tre-
ća prostor kampinga i četvrta je 

faza  gradnja hipodroma. Župa-
nija je bila  prisutna u rješavanju 
pravnih odnosa i dokumentacije. 
Moram istaknuti i razumijevanje 
Vlade Republike Hrvatske, odno-
sno Ministarstva poljoprivrede. 
Ministrica poljoprivrede izrazila 
je izuzetno razumijevanje i kre-
će gradnja nove ergele u Lipiku. 
Grad Lipik  u taj projekt uložio je 
tri milijuna kuna. Dobili smo gra-
đevinsku dozvolu koja je 6. svib-
nja 2019. postala pravomoćna i 
otkupili smo zemljište u vrijedno-
sti dvjesto tisuća kuna te trafosta-
nicu koja sama košta petsto tisu-
ća kuna. Ministrica je obećala da 
će milijun eura biti početna inici-
jalna sredstva za gradnju sljede-
će godine. Naši su se konji  zadnji 
put vratili u privatiziranu štalu, čiji 
najam država sada plaća trideset 
tisuća kuna mjesečno. Nažalost, 
nema nikakve suradnje s vlasnici-
ma štale, a zbog toga niti daljnjeg 
razvoja. Lipicanci su nama brend 
i itekako ga turistički iskorištava-
mo. Dolaze veleposlanici koji že-
le posjetiti ergelu. Dolaze među-
narodne ekipe koji žele ulagati u 
turizam, ali prvenstveno žele po-
sjetiti ergelu. Važno je spomenuti 
i sportski centar u Lipiku koji ima 
građevinsku dozvolu. Prije rata u 

lipik

Cilj je sto pedeset tisuća 
posjeta i tristo tisuća noćenja

Lipik je turistički grad 
koji ima svoju tradiciju 

staru sto pedeset 
godina i koji je nastao 

za vrijeme Austro-
Ugarske Monarhije u 

svrhu uživanja

Imamo sedamsto milijuna spremnih 
projekata u građevinskim dozvolama, 

u provedbi petnaest projekata, a 
sljedeće se godine pokreću projekti od 

sedamdeset i tri milijuna kuna uz pomoć 
Županije

 �  Na ljeto sljedeće godine hrvat-
ska filmografija bit će obogaćena 
za do sad neviđenu vrstu humora 
bez cenzure u komediji „Po tam-
buri“, redatelja Stanislava Tomića 
i direktora fotografije Maria Kr-
ce. Osim što će vas film svojim je-
dinstvenim sadržajem nasmijati 
do suza, provest će nas po dije-
lovima Hrvatske koji ne dobivaju 
puno zaslužene promocije kako 
kroz parodiju vidjeli kulturu, obi-
čaje i sukobe stanovnika Slavoni-
je i okolnih krajeva, s naglaskom 
na tamburašku glazbenu sce-
nu. Film svoju radnju započinje 
s legendarnim voditeljem kultne 
emisije Brankom Uvodićem ko-
ji će putem medija pozvati sve 
znane i ne znane tamburaške sa-
stave Hrvatske i okolice na dvo-
boj tamburaša, koji će se održati 
na jubilarnom 50. glazbenom fe-
stivalu „Zlatne žice“ u Požegi. Po-
nukani bogatom nagradom zlat-
nog kulina teškog tri i pol kilogra-
ma, mladi nepoznati tamburaški 
sastav Aveti ravnice kreću na put 
šinobusom iz svojeg sela na ušću 
Drave u Dunav na veliki događaj. 

Međutim, glavne junake sustigne 
nesreća samim dolaskom na fe-
stival gdje su nepravedno optu-
ženi za krađu glavne nagrade. Po-
licija i ostali razjareni tamburaški 
bendovi kreću na ljutitu potjeru 
na Avete kroz nepregledna pro-
stranstva slavonske ravnice kako 
bi im preoteli glavnu nagradu. Na 
putu do svojeg rodnog sela Ave-

ti su prisiljeni na fizičke obraču-
ne s ratobornim tamburaškim sa-
stavima kao što su Mesari, sastav 
mesnog kombinata, Čudnovati 
Tamburaši i ženski sastav Kuleno-
ve seke. Kada se u ranu zoru Ave-
ti napokon dočepaju svojeg rod-
nog sela, tamo ih dočekuju pravi 
kradljivci zlatnog kulina, tambu-
raški sastav Bitange s kojim Aveti-

ma predstoji posljednji obračun. 
Po tamburi sadrži mnogo skrive-
nih poruka i svatko će moći izvu-
ći lekciju za sebe, no naglašavaju 
da se ne treba uvijek vjerovati lju-
titim masama nego se mora teži-
ti borbi za istinu bez oklijevanja i 
straha od većine koja je u krivu. 
Od svih segmenata komedije i 
vrijednih životnih poruka, kreato-
ri filma najviše žele publici predo-

čiti vrijednost tamburice i glazbe 
tamburaških sastava. Svojim pu-
tovanjem kroz Slavoniju prepo-
znali su jedinstvenost Pleternice 
kao lokacije koja savršeno odgo-
vara potrebama filma i izabrana 
je za održavanje revije tamburaš-
kih sastava. Da ne otkrijemo sve i 
sačuvamo sočne detalje za samu 
premjeru, prenosimo poziv tvo-
raca filma da ih posjetite na njiho-
voj web stranici www.potamburi.
com. Ako vam se sviđa ideja filma 
i htjeli bi ste podržati tim u njiho-
vom stvaranju, to možete učini-
ti na njihovoj Indiegogo platfor-
mi kroz donaciju vlastitog izbora 
gdje možete pronaći i njihove re-
klamne proizvode.

pleternica

Filmski spektakl na Trgu bećarca!
Putem medija pozvati sve znane i ne znane 
tamburaške sastave Hrvatske i okolice na 
dvoboj tamburaša, koji će se održati na 
glazbenom festivalu „Zlatne žice“ u Požegi

Policija i ostali razjareni tamburaški bendovi 
kreću na ljutitu potjeru kroz nepregledna 
prostranstva slavonske ravnice kako bi im 

preoteli glavnu nagradu, zlatni kulin težak tri 
i pol kilograma
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sportski centar dolazile su razne 
reprezentacije i mi  želimo vratiti 
taj sjaj. PPD iz Zagreba 18. siječ-
nja 2020.godine dolazi k nama u 
toplice na pripreme. Imamo se-
damsto milijuna spremnih proje-
kata u građevinskim dozvolama. 
Imamo u provedbi petnaest pro-
jekata, a sljedeće se godine  po-
kreću projekti od sedamdeset i tri 
milijuna kuna u kojima je Župa-
nija također pomogla. Projekt je 
obnova narodnih kupki, vile Zin-
ke, kompletna obnova perivoja, a 
sredstva su osigurana iz Projekta 
Slavonija. 

 X Je li u Lipiku ekspanzija tu-
rizma?

Naravno, Lipik je turistički grad 
koji ima svoju tradiciju staru sto 
pedeset godina i koji je nastao 
za vrijeme Austro-Ugarske Mo-
narhije u svrhu uživanja. Imao je 
svojih teških trenutaka tijekom 
tih sto pedeset godina. Uvijek 
je bio povezan s turizmom zbog 
ljekovite vode, lipicanaca, pito-
me prirode i ljubaznih domaći-
na. Rat je puno toga devastirao. 
Nakon uloženih sredstava u više 
energetskih obnova, puno to-
ga dovedeno je u bolje stanje i 
dnevno se trudimo  da se rane ra-
ta što manje vide. Župan je inter-
venirao da Hrvatska vojska dođe 
počistiti ruševine. Bez njega toga 
ne bi bilo. Imamo izuzetno razvi-
jenu poljoprivredu, a i poduzet-
nike kao Lipik Glas, naš Studenac, 
toplice, Stragatrans, jake OPG-e, 
ribnjake... To nam daje za pravo 
da planiramo sve projekte jer ih 
moramo i financirati.

 X Što brojke kažu?

Nažalost, zbog zakonskih odre-
daba, nismo mogli u toplicama 
statistički prikazati sva noćenja 
jer je to ustanova koja je jednim 
dijelom bolnica, a drugim je di-
jelom  na tržištu. Međutim, zbog 
promjena u zakonu, sljedeće će-
mo godine moći prikazati brojke. 
Lipik je do sada imao oko tri i pol 
tisuće noćenja, što je zbilja malo. 
Mi smo prošle godine imali su-
radnju s Ministarstvom demogra-
fije i iznajmili smo njihov objekt 
te otvorili hostel. Od 1. siječnja do 
1. listopada ostvarili smo tri i pol 
tisuće noćenja u hostelu. Morali 
smo zatvoriti hostel jer Ministar-
stvo demografije traži zgradu na-
zad za djecu bez roditeljske skr-
bi. Očekujemo da je taj hostel 
bio pokazatelj poduzetništvu 
da idu u takav projekt. Sljedeće 
ćemo godine  moći pokazati da 
smo imali dvadeset i dvije tisuće 
noćenja u našim toplicama. Ove 
smo godine  imali sedam tisuća 
noćenja u privatnom smještaju, 

dvadeset i dvije tisuće noćenja u 
toplicama i veteranski centar ko-
ji također ne smijemo prikazati, 
no tamo dolaze branitelji na re-
kreaciju i rehabilitaciju i to je osa-
mnaest tisuća noćenja. Dakle, to 
je skoro pedeset tisuća noćenja 
godišnje. 

 X Koji je cilj grada Lipika?

Cilj je petsto noćenja dnevno, 
odnosno petnaest tisuća mje-
sečno. Sto pedeset tisuća posje-
ta i tristo tisuća noćenja. 

 X Struktura gostiju?

To su inače domaći gosti. Otva-
ramo se prema području Zagre-
ba. Polako dolaze i strani, no kro-
nično nam nedostaje smještaj. 
Radimo iskorak s ponudom, ma-
nifestacijama i događanjima. Mo-
žemo ponuditi deset dana kvali-
tetnog sadržaja. 

 X Arhitektura je skoro bečka, 
što to znači za razvoj eksklu-
zivnog turizma? Za dobrosto-
jeće goste?

To je pravac  kojim želimo ići. 
Financije naših trenutnih gosti-
ju nisu vrlo jake, no krećemo se 
prema pravcu dobrostojećih jer 
je to Lipik nekada i bio. Dakle, da 
to bude ekskluziva. Naš Kursalon 
je replika Kursalona iz Beča. Ka-
da prođete kroz našu Ulicu Mari-
je Terezije, imate osjećaj da pro-
lazite kroz Beč. Obnavljamo vile, 
poput vile Zinke koja će biti više 
funkcionalni centar za turiste i u 
njoj će biti niz atrakcija koje će 
oduševiti turiste. Na primjer, ka-
da se budete spuštali liftom, mi-

slit ćete da se spuštate u vulkan. 
Kada izađete van, past će voda 
na vas, a vi ćete biti suhi. Bitno 
je spomenuti brzu cestu, u kojoj 
sudjeluju župan i Županija. Ništa 
što smo do sada naveli ne može-
mo ostvariti ako nemamo kvali-
tetnu cestu. Treba nam cesta po-
vezana s autocestom. Uz podršku 
župana, Županije i Hrvatskih ce-

sta taj se projekt počinje realizi-
rati. U pripremi je dokumentacija, 
sljedeće će godine  biti otkuplje-
no zemljište i u 2021. godini  oče-
kuje se realizacija prve faze.

 X Kakva je dosadašnja surad-
nja sa Županijskom upravom 
za ceste? 

Županijska je uprava za ceste  
prisutna u Lipiku skoro svakod-
nevno. Na primjer, kada smo pre-
lazili  s područja Kutine kod Me-
đurića na cestu Poljani, odmah 
se znala negativna razlika za nas. 
Sada se to preokrenulo dobrim 
dijelom. Kada dolazite iz drugih 
dijelova u našu županiju, dolazi-
te na dobru cestu. Ove su se go-
dine asfaltirala oko četiri kilome-
tra novog sloja. Suradnja nam je 
odlična. 

 X Govorimo o puno novaca, 
planova, kako to osjete gra-
đani?

Uvijek kada imam priliku, isti-
čem da kada je bio najveći pro-
sjek odlazaka iz Slavonije, mi ni-
smo to osjetili u toj mjeri. Ipak 
ljudi vole svoj grad, ostaju i sve o 
čemu sam govorio osjete. Osje-
te to kod otvaranja radnih mje-
sta, putem kvalitetnijeg života, 
infrastrukture koju radimo i kroz 
niz poticaja za stambeno zbrinja-
vanje. Mi dajemo trideset tisuća 
kuna mladim obiteljima koje ku-
puju kuću, gradilište ili stan. Na 
sjednici Gradskog vijeća malo će-
mo podesiti uvjete jer smo mož-
da bili prestrogi pa neke obitelji 
nisu zadovoljavale kriterije. Prati-
mo to i imamo sluha. Meni je kao 
gradonačelniku najdraže potpi-
sati odobrenje za mlade obitelji.

 X Ima li priljeva ljudi u Lipik?

Da, dolaze i ostaju.

 X Obnova škola?

Županija vodi energetske ob-
nove škole. Energetska je obnova 
škole u Lipiku  završena, sada po-
činje energetska obnova škole u 
Poljani. Sve ide svojim tokom. Žu-
panija je prisutna i u financiranju 
učionica, pri čemu je omogućen 
jednosmjenski rad. Ravnatelji-
ca je došla s prijedlogom, župan 
je odmah prihvatio. Investicija je 
bila oko sto pedeset tisuća kuna, 
obnovile su se stare i napravile 
dvije nove učionice.  Grad je na-
pravio i produženi boravak, ima-
mo dvadeset korisnika. Dijete za-
vrši školu, pojede ručak, piše za-
daću  i onda vi dođete po njega. 
Dakle, rješavamo kapitalne i ži-
votne probleme. Spomenuo bih 
još međunarodni koridor E661 
koji će zapravo biti obilaznica Li-
pika. On je sada pred izdavanjem 
građevinske dozvole. Dionice su 
od Omanovca do Čaglića. Taj će 
nam dio itekako biti od znača-
ja jer je to međunarodni koridor 
koji ide od Mađarske, spajat će 
se s autocestom koja ide prema 
Banja Luci. Mislim da je potpisan 
ugovor za gradnju mosta na Savi. 

 X Biste li htjeli nešto nadodati?

S obzirom na to da se približa-
vaju blagdani i niz manifesta-
cija, postajemo prepoznatljivi. 
Predstoji nam manifestacija „Mi-
ris Božića“ i pozivam sve čitatelje 
da posjete Lipik od 14. prosinca 
2019. kada će biti otvaranje. Bit 
će prigodan program, ples lipica-
naca, kuća bake Mraz i još mno-
go toga.

Nakon uloženih sredstava u više energetskih 
obnova, puno toga dovedeno je u bolje stanje i 

dnevno se trudimo  da se rane rata što manje vide. 
Župan je intervenirao da Hrvatska vojska dođe 

počistiti ruševine

Naš Kursalon je 
replika Kursalona iz 
Beča. Kada prođete 

kroz našu Ulicu Marije 
Terezije, imate osjećaj 
da prolazite kroz Beč.
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 � Josip Budimir, gradonačelnik 
grada Kutjeva, kada je dobio od-
govornost upravljanja gradom 
2014. godine financijska je situa-
cija  bila vrlo loša. 

 X Kako je danas?

Kako bismo ostvarili svoje cilje-
ve za infrastrukturu i investicije, 
morali smo u prve tri godine osi-
gurati stabilizaciju financijske si-
tuacije Kutjeva. Imali smo racio-
nalizaciju i mjere štednje te smo 
uspjeli  sanirati dubiozu preko 
jednog proračuna grada i s tim 
smo stvorili preduvjete za kvali-
tetniji napredak u razvijanju gra-
da. Od 2017. godine krenuli smo 
ozbiljnije u infrastrukturne rado-
ve i pripremanje dokumentacija 

za određene kapitalne projekte. 
Do sada smo četrdeset miliju-
na kuna projekata uspjeli reali-
zirati, imamo u pripremi oko sto 
pedeset milijuna kuna projeka-
ta, privodimo kraju dokumenta-
ciju, privodimo kraju ishođenje 
građevinske dozvole i čekamo 
izvore financiranja, fondove Eu-

ropske unije ili sredstva resor-
nih ministarstva. Bilo je teško, no 
dosta smo toga napravili. Reali-
zirali smo projekt rekonstrukcije 
groblja Svetog Marka pri čemu 
smo povukli tri milijuna i dvje-
sto pedeset tisuća kuna iz mje-
re 741 ruralnog razvoja iz Mini-
starstva poljoprivrede. Uspješ-
no smo ga završili. Izgradili smo 
novi fitness centar sa sredstvima 
iz Programa održivog razvoja lo-
kalne zajednice u vrijednosti od 
milijun i dvjesto tisuća kuna. Na-
pravili smo brojne nogostupe uz 
pomoć ŽUC-a, tri nogostupa vri-
jedna oko dva milijuna kuna. Ove 
smo godine pet milijuna kuna 
uložili u infrastrukturu kroz rea-
lizaciju i izgradnju nerazvrstanih 

cesta i ulica na području grada 
koje do sada nisu bile obuhvaće-
ne cestama. Trudimo se ljudima 
pružiti uvjete 21. stoljeća. Uspr-
kos financijskom deficitu, uspje-
li smo detektirati ključni problem 
Kutjeva, a to je negativni demo-
grafski trend, odlazak stanovniš-
tva. Početkom 2018. godine do-
nijeli smo gospodarski program 
koji se sastoji od šest mjera koji-
ma sufinanciramo doprinose za 
svakog novog zaposlenog s po-
dručja Kutjeva u iznosu od tisu-
ću i petsto kuna. Dajemo trideset 
tisuća kuna nepovratnih sredstva 
za svaki novootvoreni obrt, OPG 
ili tvrtku. Sufinanciramo kamate 
za kupnju materijala, Premium 
osiguranje za sve naše poljopri-
vrednike. Mi smo turistički prima-
mljiva destinacija i nismo do sada 
bili na razini na kojoj smo treba-
li biti. Imamo manjak smještajnih 
kapaciteta i zbog toga sufinanci-
ramo zajedno sa Županijom sva-
ki novi ležaj na području grada 
Kutjeva s pet tisuća kuna. Treba 
napomenuti da smo uspjeli do-
biti projekt za izgradnju vrtića u 
vrijednosti od jedanaest milijuna 
kuna, obavljena je javna nabava, 

potpisan je ugovor s izvođačem i 
čekamo početak radova. To je je-
dan od kapitalnih projekata koji 
smo pripremali za vrijeme loše fi-
nancijske klime u Kutjevu. Za šest 
mjeseci trebao bi biti izgrađen i u 
funkciji. 

 X Turizam?

Lagano smo se počeli pomica-
ti s mrtve točke jer s navedenom 
novom mjerom u programu ima-
mo četrdeset i pet novih ležaja. 
Također, imamo zahtjeva za no-
ve ležaje. Moramo stvoriti uvjete 
za posjetitelje. Prije nismo mogli 
smjestiti niti jedan pun autobus 
jer su smještajni kapaciteti bili ni-
kakvi. Sada smo se malo pokre-
nuli ,čak ljudi sa smještajima do-
laze kako bismo ih mi preporuči-
li i mi smo to napravili, u proce-
su smo izrada brošuri i ponuda. 
Krećemo u pripremu paketa po-
nuda koje ćemo poslati agencija-
ma. To uključuje vinarije, vinogra-
de, OPG-ovce... sve što možemo 
ponuditi. 

 X Postoji li interes investitora?

Nažalost ne. Mi imamo jedan re-
prezentativan objekt koji se ob-
novio 2016. godine, a to je dvo-
rac u Kutjevu. Međutim, on je za-
tvoren. On posjeduje preduvjete 
da bude hotel koji bi značajno 
pokrenuo turizam, no još se ni-
šta nije pokrenulo. Možda smo 
previše pasivni. Čekamo da net-
ko dođe i stavi nam novac u džep. 
Trebali bismo biti malo poduzet-
niji, riskirati i napraviti takvu inve-
sticiju. Kada bi se gastro ponuda 
omogućila zajedno sa smještaj-
nim kapacitetima, vjerujem da 
bismo imali značajniju ulogu u 
kontinentalnom turizmu.

 X Prije se turistička zajednica 
nije razvijala, je li se što pro-
mijenilo?

Naša je  turistička zajednica  bila 
blokirana zbog određenog duga 
iz 2014.godine koji se popeo na 
tristo tisuća kuna. Pošto je grad-
ska blagajna bila praktički pra-
zna, mi nismo imali mogućnost 
brzog saniranja duga. Nakon sta-
bilizacije postigli smo sporazum s 

tvrtkom koja je blokirala turistič-
ku zajednicu, svoja smo dugova-
nja sanirali i oni su sukladno do-
govoru odblokirali turističku za-
jednicu. Počeli smo pripremati 
turističke ponude. To su sitni ko-
raci i nadam se da će Kutjevo do-
stići svoju razinu potencijala.

 X Kako surađujete sa županij-
skom turističkom zajedni-
com?

Vrlo dobro. Pomažu nam u or-
ganizaciji manifestacija, financi-
ranju naših manifestacija, naših 
projekata i mislim da oni mora-
ju biti predvodnik i glavni orga-
nizator koji će voditi turističku 
ponudu cijele naše županije jer 
mi nismo velika županija. Nema-
mo puno općina i gradova, a ako 
ćemo pojedinačno ići u projekte, 
nećemo uspjeti. Ali ako oni bu-
du predvodili turističke projekte, 
vjerujem da bismo mogli napre-
dovati. 

 X Regionalni koordinator ra-
zvoja Požeško-slavonske žu-
panije? Surađujete?

Oni nam pomažu pri prijavi i 
provođenju određenih projeka-
ta.  Na svaki naš poziv oni se oda-
zivaju, tako da suradnju mogu 
samo pohvaliti. Najznačajnija je 
suradnja s Regionalnim koordi-
natorom razvoja priprema pro-
jekta „Kuće graševine“ pri čemu 
su Županija i Regionalni koordi-
nator nositelji tog projekta. Du-
gi niz godina tražili smo odgova-
rajuću lokaciju za taj projekt ko-
ji će vjerojatno biti i najveći pro-
jekt Kutjeva. S njim se napravio 
veliki iskorak za turizam župani-
je i Kutjeva. Projekt je po procjeni 
vrijedan oko devedeset milijuna 
kuna, pripremamo dokumentaci-
ju u suradnji s Regionalnim koor-
dinatorom koja je vrijedna četiri 
milijuna kuna. Našli smo lokaci-
ju za koju smo zajedno sa Župa-
nijom dogovorili isplatu, prostor 
pripada Kutjevu d.d. koji su oni 
odlučili prodati. Imat će županij-
sku i gradsku notu te sudjeluje-
mo u tome pola-pola. Čekamo sa-
mo izvore financiranja.

 X Kakva je suradnja sa ŽUC-
om?

Odlična. Svake se godine odra-
de investicije koje su izuzetno 
potrebne gradu Kutjevu. Prije su 
to bili nogostupi, pješačke staze, 
ove smo godine  popravili pro-
metnicu koja je bila rizična. Sada 
se radi kružni tok vrijedan oko mi-
lijun i tristo tisuća kuna, sredstva 
su izdvojena od ŽUC-a. Ovim se 
putem  zahvaljujem ŽUC-u i žu-
panu na suradnji na svim pro-
jektima, a pogotovo u realizaciji 
kružnog toka. 

 X Koji su osnovni preduvjeti za 
dobar turizam?

Svatko mora učiniti svoje. Grad 
mora osigurati dobru infrastruk-
turu, prometnu povezanost, ali i 
gospodarstvo mora odraditi svo-
je. Moraju postojati ljudi koji će 
prepoznati priliku za razvijanjem 
u Kutjevu, gdje će njihova inve-
sticija imati smisla i bit će vraće-

kutjevo

Imali smo racionalizaciju i mjere 
štednje te smo uspjeli  sanirati dubiozu 
preko jednog proračuna grada i s tim 
smo stvorili preduvjete za kvalitetniji 
napredak u razvijanju grada

Mi smo turistički primamljiva destinacija 
i nismo do sada bili na razini na kojoj smo 
trebali biti. Imamo manjak smještajnih 

kapaciteta i zbog toga sufinanciramo 
zajedno sa Županijom svaki novi ležaj na 
području grada Kutjeva s pet tisuća kuna

Projekt „Kuće graševine“  je po procjeni 
vrijedan oko devedeset milijuna kuna. 
Našli smo lokaciju za koju smo zajedno 

sa Županijom dogovorili isplatu, prostor 
pripada Kutjevu d.d. koji su oni odlučili 
prodati. Imat će županijsku i gradsku 
notu te sudjelujemo u tome pola-pola

Bilo je teško, no 
dosta smo toga 

napraviliTrudimo se ljudima 
pružiti uvjete 21. stoljeća. 

Usprkos financijskom 
deficitu, uspjeli smo 

detektirati ključni problem 
Kutjeva, a to je negativni 

demografski trend, 
odlazak stanovništva
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 �Ulazeći u općinu Velika primi-
jetili smo izgradnju nove veleb-
ne zgrade. Načelnika općine Vla-
du Bobana pitali smo o njoj. 

Privatna investicija od dvadeset 
pet milijuna kuna. Investirao je 
čovjek naših korijena koji je sada 
u Njemačkoj.  

 X Predvidio je radna mjesta?

Predvidio je oko dvadeset rad-
nih mjesta, s tim da priprema do-
kumentaciju za mini hotel. Ima 
novaca i prostor te je rekao da će 
nam za 2020. godinu dati zahtjev 
za prilagodbu prostornog plana. 

 X Što mu je motiv?

On je čovjek naših korijena kao 
i Goran Šutalo. Prepoznali su da 
Velika ima potencijala. 

 X Što radi Šutalo?

Šutalo radi bazene, uređenje 
hotela. Šezdeset je radnika za-
poslio u pogone koje je otkupio. 
Stvari se lagano pokreću u Veli-
koj. Park prirode se isto oživlja-
va… 

 X Zašto dolazimo u Veliku?

Zbog parka prirode, bazena, Pa-
puka, planira se cjelogodišnji tu-

rizam s kompleksom  bazena. To 
će biti ono što nam nedostaje u 
kontinentu. Specifični smo jer 
imamo zlatnu dolinu. Imamo uv-
jete koje gosti traže. Veći dio Trga 
svetog Augustina i zgrada bili su 
u vlasništvu trgovačkog društva 
i mi smo to nedavno kupili. Pri-
premamo dokumentaciju i plani-
ramo ga preurediti. Zgrada će biti 
hostel, u podnožju će biti ugosti-
teljski objekt i turistički ured. Mi 
bismo bili vlasnici, ali bismo sve 
dali u koncesiju.

 X Kakva je suradnja sa Župa-
nijom?

Onakva kakva treba biti. Sve 
funkcionira, Županija je odradi-
la nekoliko kapitalnih investicija. 
Od preuređenja Doma zdravlja, 
škole, školske dvorane, imamo i 
zajedničke planove u sklopu ško-
le. Asfaltirala  je ceste. U sklopu 
turizma preuredili su kućice za bi-

cikliste. Ambulantu su komplet-
no energetski obnovili. U našoj su 
općini imali investiciju s kupnjom 
dvorca baruna Trenka od Kutjeva 
d.d. Nama je to bio preveliki za-
logaj jer smo kupili stadion i trg, 
tako da smo jako zahvalni na nji-
hovoj investiciji. 

 X Regionalni koordinator ra-
zvoja?

Rade projekte za Općinu Velika. 
Sve što trebamo u vezi natječaja 
tražimo kod njih. Najčešće su to 
OPG-ovci, za vinograde, podru-
me i strojeve. Potaknuti tim imali 
smo gospodarsku mjeru u 2019. 
godini da ih i Općina podrži kroz 
sufinanciranje kupovine strojeva 
i sličnih stvari. Županija radi na 
projektu izrade dokumentacije 
za naš dio županijske ceste. Vrlo 
smo zadovoljni  radom Županije 
u zadnje dvije godine. Županija 
je prijavila na program podrške 
brdsko-planinskim područjima 
Dom zdravlja Velika, kako bi se 
završila započeta obnova koja je 
krenula s projektom Dom zdrav-
lja Centar. Tamo su sve ambulan-
te bile obnovljene. Samo kroz taj 
projekt  bilo je uloženo sedamsto 

tisuća kuna. Kroz podršku Mini-
starstva dobiveno je četiristo pe-
deset tisuća, a ostatak je dobiven 
od sufinanciranja Požeško-sla-
vonske županije. Ukupna je vri-
jednost tog projekta petsto šez-
deset tisuća kuna. 

 X Koji još projekti idu preko PA-
NORE za općinu Velika?

Energetska obnova za školu, 
pomoćnici u nastavi za „Obrazuj-
mo se zajedno 4” i „Obrok za pet”  

što je prehrana za siromašne obi-
telji i obitelji u riziku od siromaš-
tva.

 X Što očekujete od suradnje u 
budućnosti?

Trebamo pratiti jedni druge. 
Planiramo zajedno urediti parki-
ralište ispred osnovne škole u Ve-
likoj. Županija je odobrila odre-
đeni dio sredstava, a ostatak će 
pokriti Općina. 

 X Općinski proračun?

Proračun  je oko deset miliju-
na. To je plan za 2020. godinu, no 
mi planiramo izvući puno više od 
fondova Europske unije. 

 X Aglomeracija Požege i Velike?

Aglomeracija Požege i Velike je 
veliki projekt sa sustavom kana-
lizacije. A u aglomeraciji Kutje-
vo i Velika  odradit ćemo zapad-
ni dio općine zajedno s gradom 
Kutjevom. To su europski projek-
ti.  Problem kanalizacije bit će ri-
ješen osamdeset posto. 

 X Ovih dvadeset posto ima os-
nova gdje se priključivati?

To je zbog  broja stanovnika. 
Tvrtka iz Austrije dala je naput-
ke da će se zbog isplativosti taj 
problem rješavati na drugi način. 
Imamo naselja u općini gdje ima-
mo dvoje ili troje stanovnika koji 
su na zapadnom djelu općine pa 
je problem vući infrastrukturu za 
taj broj ljudi.

velika

Trebamo 
pratiti 

jedni druge
Sve funkcionira, Županija je odradila 

nekoliko kapitalnih investicija, od 
preuređenja Doma zdravlja, škole, školske 

dvorane, kupnje dvorca baruna Trenka…

Aglomeracija Požege i Velike je veliki 
projekt sa sustavom kanalizacije. A u 
aglomeraciji Kutjevo i Velika  odradit 

ćemo zapadni dio općine zajedno s gradom 
Kutjevom. To su europski projekti.  Problem 
kanalizacije bit će riješen osamdeset posto.

Satnica:

15. prosinca 2019. (nedjelja) 16:00 – 22:00h
20. prosinca 2019. (petak) 16:00 – 22:00h
21. prosinca 2019. (subota) 16:00 – 22:00h

22. prosinca 2019. (nedjelja) 16:00 – 22:00h

23. prosinca 2019. (ponedjeljak) 

16:00 – 22:00h

24. prosinca 2019. (utorak) 09:00 – 12:00h

 � Advent će se održavati 6 dana na Trgu graševine, a bit će postavljeno i klizalište, 
štandovi izlagača, tamburaši, doček Djeda Božićnjaka, radionice za djecu…

na. Država bi trebala možda na-
praviti određene porezne refor-
me da se rastereti gospodarstvo i 
privatni kapital, s tim bi se možda 
omogućilo povećanja plaća dje-
latnicima kako bi se ljude pota-
knulo na ostanak. Kada imaš lju-
de, imaš sve. Radimo ceste, reci-
klažna dvorišta, kanalizacije, vr-
tić, ali ako nema ljudi, ništa ne-
ma smisla. Kada bude ljudi, bit će 
razvoja i potrošnje. Moj su fokus 
ljudi, zato smo i za vrijeme nega-
tivne financijske klime razvili gos-
podarski program. Imamo tride-
set i pet novih obrta, imamo tri-
deset zaposlenih ljudi koji koriste 
doprinose za sufinanciranje, to su 
ljudi kojima smo izravno pomo-
gli. Rješavamo program stambe-
nog pitanja za mlade obitelji gdje 
ćemo gotovo pola milijuna kuna 
ostaviti samo za to.

 X Projekcija proračuna? Kako će 
se odraziti na gospodarstvo?

Prijedlog je proračuna  pri kra-
ju. Glavni je cilj  rješavanje projek-
tnih dokumentacija za kapitalne 
projekte. Školska sportska dvora-

na u vrijednosti od dvadeset mi-
lijuna kuna, Gretin park u vrijed-
nosti od pet milijuna kuna, podu-
zetnički inkubator u vrijednosti 
od deset milijuna kuna, uređenje 
trga u vrijednosti od deset miliju-
na kuna, aglomeracija u vrijedno-
sti od sedamdeset milijuna kuna, 
Kuća graševine od devedeset mi-
lijuna kuna, tako da smo definira-
li projekte i sada čekamo izvore 
financiranje. Drugi je cilj  gospo-
darstvo  jer je gospodarstvo  ono 
koje zapošljava i ostavlja ljude 
ovdje.  Tri godine provodimo taj 
program i ove smo godine osta-
vili milijun i sedamsto tisuća kuna 
samo za gospodarstvo. Uveli smo 
novu naknadu za novorođenčad 
u iznosu od dvije tisuće kuna za 
prvo dijete, tri tisuće za drugo, 
četiri za treće i tako proporcio-
nalno dižemo mjere. Sufinanci-
ramo knjige i radne bilježnice za 
osnovnu školu. Srednjoškolcima 
sufinanciramo prijevoz u školu. 
Umirovljenicima sufinanciramo 
prijevoz u Požegu. Sve su dobne 
skupine obuhvaćene.

Uspjeli dobiti projekt za izgradnju vrtića 
u vrijednosti od jedanaest milijuna kuna, 

obavljena je javna nabava, potpisan je 
ugovor s izvođačem i čekamo početak 

radova
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 � Provjerili smo kako su u Osnov-
noj školi Vilima Korajca u Kapto-
lu zadovoljni energetskom obno-
vom. Na naša je pitanja odgovorio 
Nino Diklić, ravnatelj škole. 

 X Energetska je obnova škole 
završena u potpunosti. Što su 
obuhvatili radovi i kolika je vri-
jednost radova?

Vrijednost je radova  bila preko 
milijun kuna. Obuhvatila je vanj-
sku oplatu škole, fasadu deblji-
ne četrnaest centimetara, dijelove 
stropa prema tavanu i dijelom vanj-
sku stolariju. Mi smo vrlo zadovolj-
ni. Uštede su na energentima očite 
i estetski dio škole nije zanemariv.

 X Razgovarali smo s načelnikom, 
potpora Županije, Općine, kon-
tinuitet...

Potpora je Županije  odlična, a 
moram naglasiti još više Općine 
Kaptol koja nije naš formalni osni-
vač, ali za svu logistiku imamo od 
njih  i bez njih bismo teško mogli 
funkcionirati na ovoj razini. 

 X Općina je prva nabavila pa-
metne ploče.

Bili smo u programu e-Škole i 
dobili smo od CARNET-a i Europ-
ske unije dvije pametne ploče, no 
Općina je prepoznala važnost pa-
metnih ploča i opremila školu s još 
dvjema pametnim pločama. Učeni-
ci su to jako dobro prihvatili i učite-
lji rade po novim metodama rada. 
Županija je dostavila još dvije pa-
metne ploče, tako da ih sada ima-
mo šest.

 X Inventar?

Inventar je u cijelosti  nabavila Žu-
panija. Uz pametne ploče, inventar 
i jednosmjenski rad imamo kvali-
tetne uvjete za rad. Uredili smo i 
okoliš kako bi djeca imala najbo-
lje uvjete. 

 X Drveće je posađeno u sklopu 
akcije na nacionalnoj razini?

Tako je. Uključili smo se u akciju 
„Zasadi drvo, ne budi panj“ i obno-

vili smo stari voćnjak sa starim sor-
tama jabuka i krušaka. Uz pomoć 
Hrvatskih šuma dobili smo dona-
ciju javora i jasena koji će pomoći 
u okolišu škole, a djeca su posadila 
voće i prepoznala su njihovu važ-
nost. 

 X Što kažu roditelji?

Po svim povratim informacijama 
zaključujemo da su jako zadovolj-
ni i da prepoznaju da djeca ima-
ju kvalitetno obrazovanje. Moram 
istaknuti da je u tijeku obnova po-
dručne škole Podgorje uz financi-
ranje Županije. Radovi su u tijeku u 
vrijednosti od četiristo tisuća kuna, 
tako da će tih desetero djece u po-
dručnoj školi imati kvalitetne uvje-
te za rad. Druga je područna škola  
u Alilovcima. Ona je također u pla-
nu za obnovu. Škola u Podgorju bi-
la je u kritičnijem stanju i nju smo 
prvo kandidirali, a potom ćemo Ali-
lovce. Vrijednost bi obnove  treba-
la biti ista kao i za Podgorje, dakle 
četiristo tisuća kuna. Htio bih sa-
mo još jednom pohvaliti suradnju 
sa Županijom. Mi smo bili jedina 
škola koja nije imala uređenu bla-
govaonicu i djeca su morala jesti 
stojeći, no nakon što ju je Županija 
opremila namještajem, djeca imaju 
kvalitetne uvjete.

 � S Milom Pavičićem, načelnikom 
općine Kaptol, našli smo se ispred 
Doma kulture Alilovci. Dom je ob-
novljen prije dvije godine. Načelnik 
nas informira da je obnavljan kroz 
tri godine u nekoliko faza. Dio sred-
stava  dobili su od Ministarstva re-
gionalnog razvoja, fondova Europ-
ske unije i ostatak je sredstava  iz 
kaptolskoga proračuna.

 X Tko koristi Dom?

Uglavnom se koristi za manje 
manifestacije. Bio je namijenjen 
za KUD, no on se, nažalost, ugasio. 
Održavamo predavanja i kultur-
na događanja preko zime. Znamo 
organizirati projekcije raznih do-
kumentarnih filmova. Drugi dom 
koriste mještani, a ovaj je bio na-
mijenjen za KUD i veća događanja. 
Planiramo opet preko zime  s Po-
žeškim film klubom prikazati neke 
filmove ili druge prezentacije koje 
zanimaju  mještane. 

 X Kakav je odnos  župana i župa-
nijskih službi s Općinom Kap-
tol?

Suradnja je izuzetno dobra. Po-
čevši od župana i potpore našim 
projektima do svih službi, sve funk-
cionira besprijekorno. 

 X Osjeti li se to u standardu življe-
nja u općini Kaptol?

Osjeti se. Županija ne sudjelu-
je izravno u našim projektima, ali 
škole su pod njihovom upravom. 
Sve zajedno radimo. Županija no-
si projekte energetske obnove, ali 
smo nekoliko projekata zajedno 
odradili. Školi smo poklonili dvije 
pametne ploče. Uvijek smo u inte-
rakciji, svaki put kada nešto zatre-
ba, sastanemo se župan, ravnatelj i 
ja te sve dogovorimo. Svatko nešto 
da iz svog proračuna. Za pojedine 
investicije, na primjer ceste, izlaze 
nam u susret sa svojim sredstvima.

 X Koji su to projekti?

Ove godine je izvršeno ŽUC-ovo 
presvlačenje kolnika kroz nasilje 
Alilovci. To je investicija vrijedna 
milijun kuna. Za proljeće je dogo-
vorena zajednička izrada pješačke 
staze Općine i ŽUC-a. Htio bih za-
hvaliti županu i županijskim služ-
bama što imaju razumijevanja za 
naše potrebe.

 X Kružni tok ?

To je općinski projekt rekonstruk-
cije trga.  To smo kandidirali na eu-
ropske fondove i nismo prošli uz 
obrazloženje da to nije trg jer na 
njemu ima prometa,  ha ha… Eto, 
kod nas ima! Investicija je četiri i pol 

milijuna kuna i podijelili smo je u 
tri faze. 

 X Kako surađujete s Regionalnim 
koordinatorom razvoja˝?

Surađivali smo na projektu za 
financiranje izgradnje društve-
no-sportskoga objekta. Preko njih 
smo išli, dobili smo dvjesto pedeset 
tisuća kuna od Ministarstva regio-
nalnog razvoja.  Iskreno, nismo do 
sada dovoljno koristili njihove uslu-
ge. Za projekte na koje smo se jav-
ljali  koristili smo privatne konzul-
tante. U budućnosti ćemo ih puno 
intenzivnije koristiti.

 X Očekivanja od proračunske 
godine?

Nemamo financijska očekivanja, 
već potpore za naše projekte kroz 
ŽUC, kroz ministarstva i tako dalje. 
Nema smisla da idemo sami, ipak 
je projekt jači kada iza njega stoji 
Županija. Najbitnija nam je potpo-
ra preko ŽUC-a jer su nama promet-
nice vrlo bitne. To je dio komunal-
nog standarda pri čemu nam Žu-
panija  izlazi u susret preko ŽUC-a.

 X Kakvi su planovi Općine Kap-
tol?

Osamdeset je posto našeg prora-
čuna već zadano unaprijed. U slo-
bodnom dijelu idu investicije po 
selima. Svake se godine  nešto ra-
di. Naše veće investicije idu dalje, 
dakle nastavak rekonstrukcije tr-
ga, nastavak izgradnje kanalizaci-
je kroz naselja Kaptol i Komarovci. 
Sustav je u funkciji, mi samo širimo 
mrežu. Trebalo bi nam još pet mili-
juna kuna da je završimo, ipak je to 
mreža od dvadeset kilometara. Na-
damo se da ćemo uz pomoć Hrvat-
skih voda tu mrežu završiti sljedeće 
godine. Gradimo vrtić i pristup do 
vrtića, investitor je Općina Kaptol, a 
sredstva bi trebala biti iz europskih 
fondova. Rok za izgradnju je svi-
banj 2020. godine, kada se sva pa-
pirologija razriješi. Imamo u pripre-
mi projekt sportskog centra, dobili 
smo građevinsku dozvolu i vrijed-
nost je milijun eura. Sve ovisi o eu-
ropskim fondovima. Imamo plan za 
novi vatrogasni dom i uskoro ćemo 
dobiti dozvolu. Mi zapravo čekamo 
sredstva i gdje ćemo to moći kandi-
dirati. Ako ne bude, ići ćemo pola-
ko sa svojim sredstvima. Projekt još 
nismo kandidirali jer nema primje-
renog natječaja. Nadamo se da će 
se uskoro regulirati natječaji jer će 
inače doći do krize u građevinskom 
sektoru. Građevinski sektor najviše 
živi od javnih investicija.

Kaptol

Uštede su na energentima očiteMi smo bili jedina škola 
koja nije imala uređenu 
blagovaonicu i djeca su 
morala jesti stojeći, no 

nakon što ju je Županija 
opremila namještajem, djeca 

imaju kvalitetne uvjete

Interakcija Općine i Županije

 �Zdravko Mandić, načelnik Op-
ćine Brestovac upoznao nas je što 
se radi u Općini Brestovac i kakvi 
su im daljnji planovi.

 X U općini se provode razni pro-
jekti.

Kroz mjere fiskalne decentrali-
zacije i povećanja prihoda prora-
čuna, ne samo Općine Brestovac 
već ostalih jedinica lokalne samo-
uprave, primjene porezne refor-
me i dodatna sredstva fiskalnog 
izravnanja, mi ove i prošle godi-
ne zaista provodimo niz projekta. 
Sada godišnje provedemo pro-
jekte koje smo prije morali pro-
voditi po par godina. Sada u Op-
ćini Brestovac provodimo jedan 
kapitalan projekt, a to je gradnja 
vatrogasnog doma Brestovac i 
putem Mjere 7, temeljne usluge i 
obnova sela u ruralnim područji-
ma. Vrijednost projekta je sedam 
milijuna i sto tisuća kuna. U cije-
losti će se dobiti potpora za reali-
zaciju projekta. On je u fazi izvo-
đenja radova i trebao bi biti dovr-
šen u ožujku 2020. godine. Ono 
što je isto obilježilo ovu i prote-
klu godinu u kontekstu poveća-
nja prihoda i fiskalne mogućnosti 
općine su ulaganja u komunalnu 
infrastrukturu. Imali smo ulaga-
nja oko dva milijuna i sedamsto 
tisuća kuna. To podrazumijeva re-
konstrukcije naših ne razvrstanih 
cesta, pristupne ceste do groblja 
te izgradnja javnog parkinga u 
Požeškoj ulici u Brestovcu. Veo-
ma nam je značajan program ru-
ralne sanacije mjesnih vatroga-

snih domova. Za realizaciju tog 
projekta smo potrošili oko jedan 
i pol milijun kuna. Imamo projek-
te komunalne infrastrukture koje 
uključuju modernizaciju javne ra-
svjete, izgradnje novih rasvjeta u 
našim naseljima i tu smo potrošili 
oko četiristo tisuća kuna. 

 X Imate li suradnju sa Regional-
nim koordinatorom razvoja 
Požeško-slavonske županije?

Preko njih apliciramo i provo-
dimo projekte Ministarstva regi-
onalnog razvoja, te idu prijave 
projekata i uvijek su na raspola-
ganju za potporu. 

 X Sa ŽUC-om?

I s njima imamo vrlo dobru su-
radnju. Zajednički nastupamo 
oko planova ŽUC-a vezano za po-
dručje Općine Brestovac.

 X Je li bilo ulaganje s njihove 
strane u zadnje vrijeme?

Imaju tekuće održavanja, a 
prošle godine su bila ulaganja za 
modernizaciju njihovih županij-
skih cesta. 

 X Kakva je suradnja sa župa-
nom?

Suradnja je odlična. Prva surad-
nja, gdje smo zaista trebali po-
moć,  bila je u 2014. godini kada 
su bile poplave, ne samo na na-
šem području, već, na području 
cijele županije. Imali su problem 
s urušavanjem mosta na našu ce-
stu. Uz pomoć župana, postav-
ljen je zamjenski most od strane 
Ministarstva obrane. Osim toga, 
kroz razne druge aktivnost ima-
mo njegovu potporu. 

 X Kakav će biti proračun?

Već je postavljen plan proraču-
na za sljedeću godinu. Planiramo 
imati jedanaest milijuna kuna 
prihoda i rashoda, a novu godi-
nu će obilježiti izgradnja novih 
pješačkih i biciklističkih staza na 
području Općine Brestovac. Za 
to planiramo dva i pol  milijuna 
kuna. Tim smo projektom obu-
hvatili sva naselja u općini koja 
se položajem nalaze na državnoj 
cesti D-38 i državnoj cesti D-51. 
U tim ćemo naseljima pokrenu-
ti izradu nogostupa i biciklistič-
kih staza. Imamo određen niz za-
konskih obaveza, a to je izgrad-
nja reciklažnog dvorišta. Imamo 
problem ishođenja građevinske 
dozvole, naime našim prostor-
nim planom je određeno da se 
reciklažno dvorište može graditi 
unutar postojećih gospodarskih 
zona tako da smo u fazi izrade 
detaljnog plana uređenja gospo-
darske zone Nurkovac gdje pla-
niramo smjestiti reciklažno dvo-

rište. Naravno, u proračunu je de-
finiran niz naših tekućih razvojnih 
programa od financiranja udru-
ga, održavanja i građenja  komu-
nalne infrastrukture i svih ostalih 
sadržaja.

 X Ima li kakvih poticaja za ško-
larce?

Planiramo sljedeće godine uz 
potpore koje smo dosad imali 
kao što je sufinanciranje prijevo-
za srednjoškolaca, sufinanciranje 
nastavnih aktivnosti naše osnov-
ne škole, planiramo uvesti i sti-
pendiranje studenata. Da li će to 
biti klasično stipendiranje ili jed-
nokratna pomoć studentima to 
ćemo vidjeti tijekom razrade tih 
programa javnih potreba. 

 X Koja je poruka građanima?

Da možemo provoditi projekte 
u godini dana koje smo prije pro-
vodili po par godina.  Kroz pot-
pore Ministarstva regionalnog 
razvoja smo ostvarili oko milijun 
kuna. To nam je dodatan vjetar u 
leđa i tako možemo ostvariti još 
više projekata.

brestovac
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 � U Jakšiću smo u društvu načelni-
ka općine Ivice Kovačevića posjeti-
li smo OPG Tomislava Čevapovića 
koji se  bavi uzgojem ratarskih kul-
tura na osamdeset hektara površi-
ne.  OPG je naslijedio od oca.

 X Tomislave, koja je prevladava-
juća kultura?

Duhan na najmanjoj zemljinoj 
površini od deset hektara zemlje, 
ali je i dalje najviše financijski ispla-
tiv. 

 X Kakva je bila ova godina?
Kada pogledamo pripreme i sad-

nju, ovo je proljeće  bilo lošije, ka-
snili smo oko petnaest dana u us-
poredbi  s prijašnjim  godinama. 
Međutim, dobra nas je  jesen  spa-
sila i bit će dobra godina zbog toga. 
Duhanskih klasa ima šest, no mi se 
nalazimo u prve četiri. 

 X Kako surađujete s Općinom i 
Županijom?

Suradnja je izuzetno dobra. Poti-
caje koristimo od strane Ministar-
stva poljoprivrede. Ove sam godi-
ne  od Županije tražio sufinancira-
nje za kupnju nove mehanizacije, i 
dobio potporu. S načelnikom smo 
u vrlo dobrim odnosima, uvijek je 
spreman  pomoći. Pomogli su nam 
u kupovini poljoprivrednog zemlji-
šta i sufinanciranju police osigura-
nja. 

Dodatno pojašnjenje dao je na-
čelnik Kovačević:

Postoje dvije police osiguranja. 
Jednu sufinancira Europska uni-
ja, a dodatnu policu sufinancira-
mo mi do maksimalno deset tisuća 
kuna. To je polica dodatnog osigu-
ranja.  Europska unija financira se-
damdeset posto, a trideset posto 
plaća OPG. 

 X Raspolaganje zemljištem, kako 
to funkcionira?

Državno poljoprivredno zemljište 
na području općine Jakšić  iznosi-
lo je devetsto sedamdeset hekta-
ra zemlje. Sto dvanaest hektara  bi-
lo je u koncesiji i sad je u koncesi-
ji kombinat Kutjevo. Oko sto deset 
hektara  vraćeno je bivšim vlasni-
cima za oduzetu imovinu u vrije-
me komunističke vlasti i sedamsto 
hektara zemlje  na raspolaganju je 
OPG-ima. Od sto osamnaest kupa-
ca samo je jedan  s područja izvan 
općine Jakšić i to je mala površina 
od dva hektara. Po našem je pro-
gramu  maksimalno petnaest hek-
tara po OPG-u.  Ako je kupljeno pet-
naest hektara, može se zakupiti još 
petnaest, ne više. Nadograđujemo 
program jer je u Ministarstvu doš-
lo do situacije da su  površine koje 
su uz vodotoke i neke male dijelove  
koji su poluobrasli Hrvatske šume  
kod izrade šumarske gospodarske 
obnove pisale svugdje gdje je bilo 

više od tri drveta sebi na upravlja-
nje. To nam je zakompliciralo stvari, 
a i Hrvatske su vode  otežale stvar 
jer su iznijele da gdje god je mapi-
ran kanal, zemljište ne može biti 
zakupljeno. Država bi trebala ure-
diti te odnose jer mi kao općina ne 
možemo s Hrvatskim vodama vo-
diti sporove, a program mi moramo 
urediti. Pored toga, Hrvatske su vo-
de  na sve čestice koje su pašnjaci, 
oranice i livade pisali korištenje Hr-
vatskih voda, pa ti dijelovi ne mogu 
biti u zakupu. Očekujemo da će oko 
četiristo četrdeset hektara, dvjesto 
hektara i šezdeset će biti dostupno 
za zakup ili prodaju. 

 X Tomislave, jeste li Vi zadovoljni 
s programom?

Vrlosam  zadovoljan i uspio sam 
kupiti deset hektara zemlje.

 X Kakva je budućnost poljopri-
vrede?

Ja se vidim u tome. Imali smo do-
sta ulaganja u zemlju i mehanizaci-

ju i nema smisla da se okrećem ne-
čem drugome. 

 X Načelniče, u Jakšiću prevlada-
va poljoprivreda.

Na jakšićkom području imamo 
oko tri tisuće dvjesto obradivih po-
vršina, a radi se na otprilike sto. Ša-
rolika je proizvodnja, od ratarstva 
do stočarstva. Nažalost, kod proi-
zvodnje mlijeka  puno je problema 
zbog niskih cijena i teško je osta-
ti u tom poslu. Jedino što opstaje 
su voćnjaci, duhan, ratarske kultu-
re i proizvodnje povrća. Međutim, 
cijene su otkupa  niske zajedno s 
poticajnim mjerama za sadnju i to 
se treba mijenjati. Budućnost je na-
vodnjavanje, bez njega je nemogu-
će. Vode imamo, ali moramo je pra-
vilno rasporediti i trebaju nam su-
stavi za to. Osobno imam četiri hek-
tara voćnjaka i znam koliko je takav 
sustav potreban, a od četiri hektara 
jedna obitelj može živjeti. Svi se im-
puti za sadnju  povećavaju, a cijene 
se otkupa kultura  smanjuju. 

 X Suradnja s Općinom i Regional-
nog koordinatora razvoja?

Što se tiče Općine, dio koji je odra-
đen  bio je na obostrano zadovolj-
stvo. Energetska je obnova škole  
izuzetno dobra, a sada ide ener-
getska obnova općinske zgrade. 
Općina još nije puno djelovala pre-
ko Regionalnog koordinatora, ali 
u budućnosti to planiramo promi-
jeniti i raditi s njima u većoj mjeri 
jer projekte koje smo samostalno 
prijavljivali nismo prošli, a siguran 
sam da bi bilo drukčije da smo išli 
preko njih. 

 �Od ravnatelja škole u Jakšiću Boška Obrado-
vića informirani smo o radovima I projektima 
koji su u tijeku i koji su realizirani.

 X Imamo predviđenu energetsku obnovu 
škole? Koji su radovi predviđeni?

Obnova vanjske ovojnice, spuštanje stropo-
va, unutarnja stolarija, ventilacija i zamjenu 
kotlovnice. Vrijednost je radova  pet milijuna 
kuna. Projekt je rađen u suradnji sa Regional-
nim koordinatorom razvoja  i osnivač je Požeš-
ko-slavonska županija. Obnovljeno je pet po-
dručnih škola i ostala je matična te smo onda 
gotovi. 

 X Kako ste zadovoljni obnovom? I što se sve 
mijenja energetskom obnovom?

Vrlo sam zadovoljan. Mijenja se sve. Promije-
njen je vizualni dio škole i unutrašnjost. Ulaga-
nje se vrati višestruko. 

 X Kako ste zadovoljni suradnjom sa Župa-
nijom?

Što se tiče energetskih obnova, izuzetno sam 
zadovoljan. Sa županom smo nedavno imali 
prezentaciju pametnih ploča. Zbilja se dosta 

ulaže u školu. Županija je nedavno za svaku 
školu kupila po dvije pametne ploče. Mi smo 
eksperimentalna škola,  jedna od sedamdeset 
koje  su ušle u „Školu za život“, dobili smo dosta 
sredstava od Ministarstva i kada dodamo ula-
ganja od strane Županije, naša je škola  zaista 
izuzetno dobro opremljena. 

 X Recite mi nešto o pametnim pločama.
Na primjer, ako imate prezentaciju na USB-u 

, samo ga priključite i sav sadržaj je očitan na 
ploči i reagira na dodir, kao  tablet. Možete pi-

sati po njoj, zbrajati, pjesmice koje su u udžbe-
niku sada mogu slušati, mogućnosti su velike. 
Udžbenici još malo neće biti niti potrebni u pa-
pirnatom obliku, sve će biti na tabletu.  Nada-
mo se da ćemo svih trinaest učionica opremiti 
s pametnim pločama. Za sad ih imamo devet. 

 X Koliko je to po Vama dobro?
To je velika dilema. Kažu da će djeca zabo-

raviti pisati, neće znati držati olovku, s druge 
strane govore da je to budućnost. Mislim da je 
zlatna sredina ispravan odabir. Ne smijemo za-
boraviti papir i olovku te kreativno izražavanje, 
no moramo se prilagoditi digitalizaciji. 

 X Što je s kuhinjom?
Prije dvije godine Županija je dala dvjesto 

pedeset tisuća kuna s kojima smo obnovi-
li kuhinju. Samo konvencijsko-parna peć ko-
šta sedamdeset tisuća kuna. Uvjeti su odlični. 
Moram napomenuti i novi namještaj u učioni-
cama koji je Županija kupila u vrijednosti od 
sto pedeset tisuća kuna. Namještaj je kupljen 
za područne škole i za našu školu. Sportska je 
dvorana otvorena prije deset godina, pobrusi-
li smo podove i stavili novi parket. Županija je 
tu uložila sto tisuća kuna. Dvoranu u večernjim 
satima iznajmljujemo te tako dobivamo odre-
đena sredstva.  Sanitarni su čvorovi su također 
posve obnovljeni.

Izvor: Požeški vodič

 �Obiteljsko poljoprivredno gospodar-
stvo Roberta Čondića iz Kadanovaca osvojilo 
je treće mjesto na natječaju za Najbolji OPG u 
2019.godini u Hrvatskoj koji se već šestu go-
dinu održava pod nazivom “Zlata vrijedan”. 
Zajednički je to projekt Ministarstva poljopri-
vrede i Večernjeg lista a proglašenje najboljih 
održano je večeras u Velikoj Gorici.

-Konkurencija je bila strašna. Prijavljeno je 
bilo nas 150 iz cijele Hrvatske a sada je u finalu 
ostalo nas 20, iz svake županije po jedan pred-
stavnik – kazao nam je u kratkom razgovoru 
Robert koji je na proglašenje otišao sa supru-
gom Ljerkom. Tko je pobijedio, odnosno zau-
zeo drugo mjesto, nije znao. -Ne zanm, bili smo 
šokirani kad smo vidjeli da smo u takvoj kon-
kurenciji osvojili nagradu – objasnio je Robert. 
Za osvojeno treće mjesto Čondićevi su dobili 
10 000 kuna i statuu Večernjeg lista. Na upit 
kako će potrošiti nagradu, Robert je odgovo-
rio kratko: – Dalje gradim!

Čestitke Čondićevima uz još kratko podsje-
ćanje o kakvom je natjecanju riječ.

Dakle, Ministarstvo poljoprivrede u suradnji 
s Večernjim listom i Hrvatskom radio televizi-

jom, šestu godinu za redom, pro-
vodi projekt „Zlata vrijedan“ kojim 
se promovira hrvatska poljopri-
vredna proizvodnja kroz uspješne 
priče naših poljoprivrednika. Ideja 
o pokretanju izbora najboljeg obi-
teljskog poljoprivrednog gospo-
darstva nastala je u Ministarstvu 
poljoprivrede 2014. godine, na-
kon što je UN  tu proglasio Među-
narodnom godinom obiteljskih 
poljoprivrednih gospodarstava. 
Izbor najboljeg OPG-a bio je naj-
bolji način da se Hrvatska priklju-

či toj inicijativi. Cilj projekta je utjecati na pro-
mjenu percepcije poljoprivrede i rada u po-
ljoprivredi te prikazati dobre priče ljudi koji 
vrijedno rade na hrvatskim poljima.

IZABRANO NAJBOLJE OBITELJSKO POLJOPRIVREDNO GOSPODARSTVO U HRVATSKOJ ZA 2019. GODINU

Treće mjesto u projektu “Zlata vrijedan” 
za Roberta Čondića i njegov ranč!

Izvor: agroklub

 �Požeško-slavonska županija ima pobjed-
nika na nedavno održanom 17. Natjecanju 
u oranju Republike Hrvatske. On je Miroslav 
Bartolović iz Alilovaca, a pobijedio je u ka-
tegoriji plugova ravnjaka te je ostvario pra-
vo sudjelovanja na 67. Svjetskom natjecanju 
u oranju koje će se sljedeće godine održati u 
Rusiji.

“Uspjeli smo nakon dugog niza godina tru-
da muke i vježbe. Odradili smo dobar posao, 
bili smo svi kao jedan i putujemo za Rusiju. 
Oranje na natjecanjima nije isto kao i klasično 
oranje. Kao što vidite tu kraj nas je jedan plug 
namijenjen baš za natjecanje. Do sada smo 
išli s klasičnim plugovima na natjecanja i ost-
varivali smo zlatnu sredinu. Sad smo posudili 
plug specijalan za natjecanje i uspjeli smo po-
bijediti, a za dobar plug moraju biti dobri le-
meši, crtala, pretplužnjaci, brazni kotač te du-
boke daske specijalne za natjecanje. Traktor 
treba biti namješten uz taj plug za određenu 
colažu. Naravno, najbitniji u svemu je ipak 
vozač”, rekao je Miroslav Bartolović, najbolji 
hrvatski orač u kategoriji pluga ravnjaka.  

Miroslav Bartolović i Zrinko 
Miličić najbolji hrvatski orači!

Neki od kriterija koji se gledaju na natjecan-
jima u oranju su pravac i čistoća brazde. “Tu 
ide jedna ocjena. Zatim imamo takozvanu 
“krunu” ili “naor” i tu idu još dvije ocjene. Za-
tim je tu zaoravanje biljnih ostataka, nalegnu-
tost brazde i ulaz izlaz na parcelu koji moraju 
biti ujednačeni”, pojašnjava Miroslav.   

Najponosnija supruga u državi 
Prema riječima našeg sugovornika 

konkurencija je bila jako dobro pripremljena.
“Tamo svi dolaze s ovakvim plugovima pa 

čak i bojim i novijima. Svi misle “Idemo na 

državno, imamo kvalitetan plug za natjecan-
je bit ćemo prvi”. Međutim to nije tako, st-
varno treba puno vježbe, puno truda, puno 
muke, nije to samo sjesti i otići. Jako smo se 
trudili, puno vježbali i  napokon nam se ost-
varilo da dođemo po to prvo mjesto jer naša 
županija je zavrijedila. Sada nam je prioritet 
da što više mladih ljudi dovučemo i da se na 
županijskim natjecanjima prijavi što više lju-
di. Moramo to dići na još jednu zavidniju raz-
inu. Imamo budućnost i dečke koji će to jako 
lijepo odrađivati”, ističe Miroslav.

“Trenutačno sam najponosnija supruga u 
državi. I ja također ponekad vozim traktor, 
po potrebi, ali to su samo iznimne situacija, 
ako je baš prijeko potrebno. Cijela obitelj je 
iznimno ponosna na Miroslava”, rekla je Adri-
jana Bartolović, Miroslavova supruga.   

Kao što je Miroslav rekao, uz suprugu i ostale 
članove obitelji, veliku podršku imao je i od 
kolega orača iz Požeško-slavonske županije.

“Ovo nam znači jako puno. Miroslavova pob-
jeda je ujedno i reklama cijele udruge, župani-
je, ali i njegove općine. Imali smo svi skupa 
jako puno volje, trenirali smo, posudili smo 
plug za natjecanje, proučavali smo određene 
tehnike oranja i moralo je doći do dobrih re-
zultata. Mislim da ćemo svi ići i na svjetsko 
natjecanje, a osobno mislim da će Miroslav i 
tamo postići solidan rezultat”, rekao je Branko 
Pilaš, predsjednik Udruge orača Požeško-sla-
vonske županije.

Ponosni nositelj OPG-a 
“Svjetsko prvenstvo je po mojim informaci-

jama sljedeće godine početkom kolovoza, još 
se ne zna točan datum. Nikad nisam bio na sv-
jetskom natjecanju, ali po pričama, Sjeverna 
Irska, Austrija, Slovenija to su uvijek navodno 
dečki za klasu jači. Vidjet ćemo kada dođemo 
hoćemo ih uspjeti pobijediti i što će biti”, priča 
Miroslav.    

Miroslav je i nositelj OPG-a, čija je osnovna 
djelatnost stočarstvo i ratarstvo. “Imamo 18 
muznih krava, 20-ak bikova što velikih što ma-
lih, 15-ak junica i bavimo se uzgojem žitarica 
te proizvodimo hranu za stoku. Najveća pred-
nost života i rada u poljoprivredi je što si sam 
svoj gazda. Radim ono što volim, planiram se 
tu zadržati i to prenijeti na svoju djecu, plani-
ramo se širiti pa ćemo vidjeti što će nam život 
donijeti”, rekao je za kraj Miroslav.   

Što će život donijeti rijetko tko može znati, 
kao i kakvi će biti rezultati na Svjetskom nat-
jecanju u oranju, koje će se održati u kolovozu 
sljedeće godine u Rusiji. Možemo samo reći 
da držimo palčeve da Hrvatska dobije i na-
jboljeg svjetskog orača.    

kaptol Miroslav Bartolović: Odradili smo dobar posao, 
bili smo svi kao jedan i putujemo za Rusiju

jakšić

Budućnost je navodnjavanje

Jesu li pametne ploče dilema?

https://www.agroklub.com/sajmovi-dogadjanja/miroslav-bartolovic-i-zrinko-milicic-najbolji-hrvatski-oraci/53979/
https://www.agroklub.com/sajmovi-dogadjanja/miroslav-bartolovic-i-zrinko-milicic-najbolji-hrvatski-oraci/53979/
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Drage žiteljke i žitelji 
Požeško-slavonske županije,
želim svima dobre božićne i 

novogodišnje blagdane!
 Nadam se da će vam se sve želje 

ostvariti i da ćete vrijeme provesti u 
lijepom obiteljskom i prijateljskom 

okruženju. 
Želim da budemo osobe otvorene 

slavonske duše i živimo na 
kršćanskim vrijednostima koje su nas 

učili naši roditelji.

Vaš
župan

Alojz Tomašević

2020.
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